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1 .  Opening  
De voorzit ter  heet  de aanwezigen van harte  we lkom. De voorz i t ter  brengt  een harte l i jk  groet  
namens de veteranen d ie  afge lopen zaterdag bi jeen waren in ´ t  Clockhuys .  De veteranen 
waren b i jeen in het  kader  van de Nat iona le  Veteranendag d ie  p laa tsvond in  Den Haag.  Na de  
l ichte  lunch hebben de aanwezigen het  def i lé  v ia  de te lev is ie  gevolgd.  Het  was een plez ier ige  
b i jeenkomst  en namens hen a l len dank aan het  gemeentebestuur ,  d ie  deze dag mogel i jk  maakt  
en heef t  wi l len organiseren.  Dat  i s  zeer  op pr i js  geste ld en wordt  door  de veteranen gez ien 
a ls  b l i jk  van maatschappe l i jke  waarder ing voor de  inzet  d ie  z i j ,  inmiddels  l ang ge leden,  voor  
Neder land ge leverd hebben.   
 
2 .  Vasts te l l ing  agenda  
De heer  Niezen ,  namens GroenLinks ,  wenst  raadsber icht  2010-11,  de  aanleg  van het  v ierde 
kunstgrasve ld GHHC, toevoegen aan de  agenda.  Het  raadsber icht  wordt  toegevoegd a ls  
agendapunt  15.  De agenda wordt  gewi jz igd  vastgeste ld.  
 
3 .  Ingekomen s tukken  
A.  Voor  kennisgeving aan te  nemen:   

  Brief  van de fami l ie  Nederpe l/Meinema over  pol i t iezorg .  
B.  Ter  afdoening in  handen s te l len van het  co l lege :   

  Brief  S .  Roggema (Bakker  Bar t )  betref fende het  parkeerbele id in het  centrum van 
Haren.  

De voorzit ter  concludeer t  dat  de raad  instemt  en gaat  b i j  hamers lag  akkoord.  Aldus 
bes loten.  
 
4 .  Vragenuur  raads leden 
Mevrouw Van Duinen ,  namens GroenLinks ,  heeft  vernomen dat  de gemeente 15.000 
b loembol len heeft  gewonnen bi j  de  Bloembol lenpr i j svraag .  Een leuke  opsteker  voor Haren en 
iedereen d ie  h ier  aan meegewerkt  heeft  wordt  van har te  gefe l ic i teerd .  In de berm op het  
hoekje  van de Potg ieters laan/Ri jksts traatweg bevinden z ich b i jzonder  p lanten,  waaronder  
orchideeën d ie  op de rode l i j s t  s taan,  wordt  er  rekening gehouden met  het  in s tand houden?  
 
Burgemeester  Boumans ,  namens het  co l lege ,  zegt  toe de compl imenten over  te  brengen 
naar  de  verantwoordel i jk  medewerkers .  Al le  gemeenten in Neder land z i jn aangeschreven om 
mee te  doen aan deze pr i j svraag ,  een hee l  beperkt  aanta l  heeft  de b loembol len gewonnen.  
Het  i s  f i jn  dat  Haren d ie  pr i js  heeft  gewonnen en er  wordt  gekeken hoe,  b i jvoorbee ld samen 
met  de Hortus ,  tot  een verbred ing kan worden gekomen.  Terecht  dat  GroenLinks aandacht  
vraagt  voor de wi lde p lanten d ie  in de berm groe ien.  B innen de  gemeente wordt  er  rekening 
mee gehouden dat  daar  p lanten groeien d ie  z ich s lecht  verhouden tot  andere  act iv i te i ten.   
 
Mevrouw Van Duinen  zegt  dat  in  februar i  2010,  breed ondersteund,  een mot ie  inzake 
duurzaamheid in het  DHE-gebied is  aangenomen.  Er d ient  druk te  worden u i tgeoefend ten 
aanzien van de ontwikkel ing van warmte  koude ops lag (WKO) in het  DHE-gebied.  De eers te  
kave ls  voor dee lgebied 3 worden op d i t  moment  u i tgegeven,  wat  is  de  s tand van zaken ten 
aanzien van de voortgang van de WKO of  andere duurzaamheidact iv i te i ten in het  gebied?  
 
Wethouder Pek ,  namens het  co l lege ,  zegt  dat  voor dee lgebied 3 geen WKO wordt  toegepast .  
Er  l ig t  een contract ,  waar in s taat  dat  a l le  part i jen z ich maximaa l  moeten inspannen op het  
gebied van duurzaamheid ,  maar  er  z i jn  geen concre te  afspraken over  gemaakt .  In de  t i jd  van 
het  contract  i s  bes loten om ge ld  beschikbaar  te  s te l len voor de  sportverplaats ing ,  voor  
bovenwi jkse invester ingen en voor LOP/LUP plannen.  Toen is  er  voor gekozen om geen ge ld 
sec  te  reserveren voor duurzaamheid .  Contractuee l  kan dat  n iet  worden afgedwongen.  Wel  i s  
gekeken hoe zo duurzaam moge l i jk  gebouwd kan worden in  dee lgebied 3 ,  waarbi j  het  
wense l i jk  is  n ie t  tevee l  t i jd  te  ver l iezen.  
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Voor  de volgende dee lgebieden wordt  wat  meer  t i jd  genomen om de  d iscuss ie  daarover  aan te  
gaan.  Dat  zou kunnen betekenen dat  er  een aanpass ing van het  contract  gaat  komen.  Dat  
betekent  ook,  a ls  de  gemeente  ie ts  wenst  wat  de andere part i j  n iet  wenst ,  dat  de gemeente  
daarvoor  moet  beta len of  ie t s  moet  bedenken waardoor deze  par t i jen te  ver le iden z i jn .  De 
gemeente  kan niet  e i sen dat  WKO wordt  toegepast  en zeggen dat  deze  part i jen de  kosten 
daarvoor  moeten beta len.   
Mevrouw Van Duinen  zegt  dat  dat  ju is t  i s  en een vr i j  ingewikke lde operat ie  i s .  Het  z i jn  we l  
par t i jen d ie  het  duurzaamheidconvenant ,  ook provinc iaa l ,  hebben ondertekend.  Als  WKO in 
d i t  dee lgebied n ie t  doorgaat ,  betekent  dat  waarschi jn l i jk  dat  het  n ie t  toegepast  gaat  worden 
in  de andere  dee lgebieden,  omdat  het  dan minder  e ffect ie f  i s .   
Wethouder Pek  z ie t  WKO niet  a l s  een doe l  op z ich,  maar  a ls  een middel .  Het  gaat  meer  om 
duurzaamheid ver taa ld  in EPC-norm en CO2-uit s toot .  Met  de partners  wordt  gekeken hoe  
h ier  invul l ing  aan kan worden gegeven.  Daar  kan WKO of andere toepass ingen u i t  komen.  De 
EPC-norm voor  Noord-Neder land is  he laas ,  door  een lobby door  bouw Neder land en 
woningcorporat ies ,  n ie t  aangescherpt .  Voora lsnog ge ldt  de  lande l i jke  EPC-norm.  Dit  i s  een 
enorme domper ,  anders  zou het  n iet  contractuee l  gerege ld hoeven worden,  maar  b i j  Wet  af  te  
d ingen z i jn .  De provinc ie  laat  het  er  n iet  b i j  z i t ten en probeert  ie ts  anders  voor  e lkaar  te  
kr i jgen.   
 
De heer  Kooi ,  namens het  CDA, zegt  dat  de ontwikke l ingen rondom Handy meerdere malen 
in  de  raad z i jn  besproken.  Afrondend heef t  de  raad bes loten dat  een nadere  kaders te l l ing ,  na 
u i twerk ing,  van het  co l lege  zou volgen,  a lvorens het  in  een bestemmingsplan zou worden 
neerge legd.  Deze  zou de raad  worden aangeboden om z ich nader  te  kunnen or iënteren.  Nu 
wordt  vernomen dat  er  een bouwaanvraag i s  ingediend en dat  de  pro jec tontwikke laar  de 
appar tementen probeert  te  verkopen.  Heeft  de raad  ie ts  gemist?  Of wordt  de  nadere  
kaderste l l ing ,  waarover  het  co l lege  zou bes lu i ten,  nog aangeboden? Wanneer  kan de raad d ie  
verwachten en wanneer  volgt  de  verwerk ing in het  bestemmingsplan?  
 
Wethouder Pek ,  namens het  co l lege ,  i s  in afwacht ing van een ambte l i jk  advies .  Dat  advies  
wordt  in het  co l lege  van B&W behande ld en vervolgens r icht ing raad  gebracht .  Ongeveer  v ie r  
weken ge leden heeft  h ier  een s tukje  over  in  ‘Haren de krant ’  gestaan,  daarb i j  i s  hetze lfde  
antwoord gegeven.  De wethouder  wi l  n iet  op zaken vooruit  te  lopen en is  n ie t  op de hoogte  
van wat  er  in  het  ambte l i jk  advies  komt te  s taan.  
 
De voorzit ter  zegt  dat  de raad  het  laats te  woord heeft  a ls  het  gaat  om di t  doss ier .  
Wethouder  Pek za l  dan zeker  ook bi j  de  raad af tasten of  eventue le  voornemens passen 
b innen wat  de meerderhe id van de raad wi l .  Het  co l lege  heeft  nog geen ambte l i jk  advies  
ontvangen,  meer  informat ie  kan daarom op d i t  moment n ie t  worden vers trekt .   
 
De heer  Kooi  conc ludeert  dat  de raad  nog ge legenheid  kr i jgt  z ich te  beraden op de nadere 
kaders te l l ing ,  terwi j l  er  wel  een bouwaanvraag l ig t ,  d ie  b innen de geste lde t i jd  moet  worden 
beoordee ld .  Eén van de beoorde l ingscr i ter ia  i s  het  bestemmingsplan.  Als  dat  n ie t  in de ju is te  
volgorde geschiedt ,  dan zou de raad mogel i jk  nie t  aan ze t  komen en dat  kan n ie t .   
 
Mevrouw Wiersema ,  namens  Gezond Verstand Haren,  informeert  namens de bewoners  van 
Haren naar  het  boomhuttenbe le id in het  openbaar  groen.  
 
De voorzit ter  s te l t  voor  h ier  een schr if te l i jk  antwoord op te  vers t rekken.  
 
Mevrouw Wiersema  heef t  van wande laars  u i t  de omgeving van het  Hendr ik de  
Vr iesp lantsoen vernomen dat  daar  meetwerkzaamheden werden verr icht  in het  kader  van de  
aanleg van parkeerplaatsen.  Hoe z i t  dat?  
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Wethouder Groot ,  namens het  col lege ,  zegt  dat  er  geen parkeervoorz ien ingen komen in het  
Hendr ik  de  Vr iesplantsoen.  De bedoe l ing i s  om de weg daarnaast  nog mooier  te  maken,  
waardoor  het  p lantsoen meer  a l s  zodanig  wordt  ervaren.   
 
De voorzit ter  vu l t  aan dat  de raad  heef t  bes loten tot  her inr icht ing van de  Vonde l laan en het  
budget  daarvoor  beschikbaar  geste ld .  Het  Hendr ik de  Vr iesp lantsoen,  a l s  park,  wordt  
over igens door de bui tend ienst  n iet  meer  op het  kwal i te i tsn iveau wordt  beschouwd dat  
wense l i jk  is .  Het  i s  een s t i l le  wens daar  ie ts  aan te  doen,  maar  dat  i s  n ie t  opgevoerd .   
 
De heer  Niezen ,  namens GroenLinks ,  merkt  op dat  a l le  part i jen t i jdens  de verk iez ingen 
hebben be loofd dat  er  een parkeerstrook zou komen langs het  Hendr ik de Vr iesplantsoen en 
missch ien een paar  meter  er  in .  Wordt  dat  h ier  n iet  mee bedoe ld?  
 
De voorzit ter  zegt  dat  de her inr icht ing van de Vonde l laan in  ieder  geval  tot  een aanta l  extra  
parkeerplaatsen za l  le iden.  Een en ander  ook om de parkeerdruk in  het  centrum te  ont las ten.  
 
Mevrouw Sloot ,  namens Gezond Verstand Haren,  i s  in  het  bezi t  van een br ief  van de 
provinc ie  Groningen,  ger icht  aan het  co l lege  van Haren,  van augustus  2008.  In deze br ie f  
wordt  het  co l lege gewezen op een be langr i jke omiss ie  in  de meer jarenbegrot ing en e igenl i jk  
concreet  gewaarschuwd dat  de f inanc ië le  ramingen van de  gemeente  u i tgaan van een 
bevolk ingsst i jg ing ,  terwi j l  de  provinc ie  een da l ing verwacht .  De provinc ie  vraagt  de gemeente 
antwoord te  geven op de be langr i jke ,  be le idsmat ige  en f inancië le  e ffec ten,  d ie  voort  kunnen 
komen u i t  het  verschi l  in  de bevolk ingsontwikkel ingen.  Is  het  co l lege  bekend met  deze br ie f?  
En heeft  z i j  deze beantwoord? En zo ja  wat  i s  dat  antwoord geweest?  In het  VNG-magazine 
s tond een art ike l  over  het  ge ld dat  u i t  he t  Gemeentefonds  dat  in 2011 beschikbaar  komt voor  
kr impgemeenten in onder  meer  Groningen.  Komt Haren,  a ls  z i j  daadwerke l i jk  aan het  
kr impen is ,  daarvoor  in  aanmerking? Hoevee l  inwoners  had Haren per  1  juni  2010 en i s  dat  
een dal ing  of  s t i jg ing  ten opzichte  van de  voorgaande twee ja ren?  
 
De voorzit ter  zegt  dat  het  h ier  een br ief  betref t  d ie  in  augustus  2008 aan de  gemeenteraad is  
gestuurd en in  afschr if t  aan het  co l lege .  
 
Wethouder Siel ing ,  namens het  co l lege ,  bedankt  GVH voor het  vooraf  toezenden van de 
vragen.  Deze br ie f  i s  bekend bi j  he t  co l lege .  Het  i s  n iet  ge lukt  om het  antwoord aan de 
provinc ie  boven tafe l  te  kr i jgen.  Daar  volgt  schr if te l i jke  informat ie  over .  De gemeente  Haren 
komt in aanmerking voor  ge ld u i t  het  Gemeentefonds voor de kr imp.  De wethouder i s  in  het  
bez i t  van een conceptambte l i jk  advies  dat  b innenkort  naar  het  co l lege  gaat .  Op bas is  
daarvan:  “Krimpge ld en  2011-2015 word t  e en  b edrag  van  €  184.000, -  p e r  j aa r  v e rwach t ’ .  Het  exacte  
aanta l  ingeschrevenen en de  da l ing  ten opzichte  van 2008 en 2009 i s  nog n ie t  beschikbaar ,  
ook daarover  volgt  nadere  informat ie .  
 
De voorzit ter  zegt  dat  ten opzichte  van 1 januar i  2009 en 1 januar i  2010 een kr imp van de 
gemeente i s  geconstateerd.  Hiervoor  i s  in de nieuwjaarstoespraak aandacht  gevraagd.  De 
u i tdraa i  per  1  juni  2010 was niet  beschikbaar ,  maar  de raad  mag er  vanui t  gaan dat  er  een 
da l ing i s .  
 
Mevrouw Legemaat ,  namens D66,  vraagt  of  het  ge ld  teruggegeven moet  worden bi j  s t i jg ing 
van inwoners .   
 
Wethouder Siel ing  heeft  begrepen dat  het  een bedrag i s  dat  wordt  verdee ld over  de  
provinc ies  d ie  kr impen en daarbinnen verdee ld over  de d iverse  gemeenten.  Er  wordt  meer  
g lobaa l  naar  gekeken,  voor lopig  wordt  n ie t  u i tgegaan van tegenva l lers  op dat  punt .  
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De heer  Terpstra ,  namens de VVD, merkt  op dat  de wethouder  over  een conceptstuk 
spreekt .  Wat  i s  de  s ta tus  van d i t  s tuk?  Hoe komen de c i j fers  r icht ing raad is  dat  v ia  de 
begrot ing? Of i s  e r  een aparte  rekening b i j  de provinc ie?   
 
De voorzit ter  zegt  dat  d i t  normal i ter  in  de Bouwstenenbr ief  wordt  aangegeven,  echter  
vanwege de  verk iez ingen d i t  jaar  n iet .  De raad kr i jgt  d i t  aangere ikt  b i j  de  be le idsbegrot ing.  
Dit  ge ld komt de gemeente onverwacht  toe ,  bi j  kr imp wordt  n iet  d i rect  aan de gemeente  
Haren gedacht .  Gemeenten in noordoost  Groningen a ls  Delfz i j l ,  Appingendam en Oude 
Pekala ,  hebben fors  ge lobbyd in  Den Haag om ge ld  naar  Groningen te  kr i jgen.  Dat  ge ld i s  
naar  de  provinc ie  gekomen en wordt  vervolgens herverdee ld ,  daarb i j  b l i jkt  Haren ook een 
kr impgemeente  te  z i jn .  Haren heeft  dus  recht  op een dee l  van het  ge ld .  
 
Mevrouw Schuil ing ,  namens de PvdA,  geniet  van de bermen van de Ri jksstraatweg,  maar  
constateer t  dat  de  z icht l i jnen bi j  de  oversteekplaats  ter  hoogte  van de Botanicus laan,  waar  
vee l  schoolkinderen gebruik van maken,  be lemmerd worden door  de  hoge grassen en zur ing ,  
Komt de  verkeersve i l ighe id h iermee niet  in  gevaar?  De hoge  zur ingstengse ls  waren a l  
omgebogen,  i s  dat  door  harde wind of  passanten gebeurd?  
 
De voorzit ter  s te l t  z ich de vraag  of  natuurbescherming,  waar  de provincie  op toez iet ,  voor 
gaat  op verkeersve i l ighe id ,  waar  de gemeente  een ro l  in spee l t .  Er  z i jn nog geen ongeva l len 
of  meldingen van inwoners  d ie  z ich h ierover  ongerust  maken bekend.  Het  i s  we l  een 
aandachtspunt ,  maar  onduide l i jk  of  de gemeente de  moge l i jkhe id heef t  h ier  ie ts  aan te  doen.  
 
De heer  Niezen ,  namens GroenLinks ,  zegt  dat  e r  vor ig  jaar  eerder  gemaa id i s  en verwacht  
dat  het  d i t  jaar  we l  weer  gaat  gebeuren.  Deze l fde vraag  heeft  toen a l s  opmerking van een 
aanta l  passanten in het  ‘Harener  Weekblad’  gestaan en toen i s  het  eerder  gemaaid .   
 
De voorzit ter  s te l t  voor h ier  schr i f te l i jk  op terug te  komen.  
 
De heer  Sprenger ,  namens de PvdA,  memoreert  een ander  pos i t ie f  s tuk je  in  het  ‘Harener  
Weekblad’ .  Op 2 juni  j l .  heeft  e r  een wi jkschouw plaatsgevonden in Oosterhaar .  Het  
fenomeen wi jkschouw is  pr ima.  Woonborg ,  TRIO-bedr i jven,  ondernemers  en de gemeente  
z i jn  l angs  geweest  en hebben enke le  gebreken geconstateerd .  Was de n ieuwe wi jkwethouder  
h ierbi j  aanwezig?  In het  s tuk je  ontbreken de bewoners .  De raad  v indt  bewonerspar t ic ipat ie  
be langr i jk .  De heer  Sprenger ,  ze l f  inwoner  van Oosterhaar ,  wis t  n ie t  dat  de  schouw zou 
p laa tsv inden en had graag  een paar  punten over  het  winkelcentrum Oosterhaar  wi l len 
aandragen.  Hoe wordt  de burger  in  de ge legenhe id geste ld  daar  op de reageren? Verder  werd 
eer l i jk  gezegd dat  het  ge ld  om sommige gebreken op te  lossen ontbreekt .  De raad v indt  
wi jkbudgetten van be lang,  misschien i s  het  in de  toekomst  goed d ie  daarvoor te  gebruiken.   
 
Wethouder Pek ,  namens het  co l lege ,  moest  ook u i t  het  ‘Harener  Weekblad’  vernemen dat  er  
een wi jkschouw had p laa tsgevonden.  Er is  nog onvoldoende t i jd  geweest  om een u i tgewerkt  
p lan over  de  wi jze  waarop invul l ing  aan het  buurtwethouderschap kan worden gegeven,  te  
maken.   
 
De voorzit ter  zegt  dat  deze gemeente  a l  ja ren een wi jkschouw doet  met  overwegend zeer  
pos i t ieve ervar ingen.  De betrokkenhe id is  groot  en k le ine problemen worden in het  a lgemeen 
hands-on opge lost  en andere  d ingen kunnen worden geagendeerd .  Dit  werd  tot  nu toe 
rede l i jk  ambte l i jk  opgepakt  en nie t  bestuur l i jk  be legd.  Bi j  de  ambit ie  van d i t  co l lege  en het  
manifes t  past  het  we l  om hier  een andere  invul l ing  aan te  geven.  Het  co l lege  zou na moeten 
denken hoe z i j  daar  meer  b i j  betrokken kan z i jn  en wat  z i j  met  burgerpart ic ipat ie  kan doen.   
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5 .  Notulen raadsvergader ing van 31 mei  2010 
De heer  Valkema ,  namens het  CDA, ste l t  voor de tekst  op pagina 19 ,  bovenaan,  a ls  volgt  
aan te  passen:  “dan houd t  d e  raad  z i ch t  op  he t  t o ta l e  p l an g e l i jk t i j d i g  me t  h e t  b e s t emming sp lan” .  
De notulen van 31 mei  2010 worden met  in  acht  name van het  bovengenoemd tekstvoorste l  
vastgeste ld .  
 
6 .  Medede l ingen / terugkoppel ing gemeenschappel i jke  rege l ingen 
De voorzit ter  constateert  dat  een aanta l  leden vanui t  de raad benoemd is  a ls  b i jvoorbee ld 
a lgemeen bestuurs l id  van het  Meerschap.  Het  col lege  heef t  a l le  portefeui l les  opgepakt  en 
z ich r icht ing gemeenschappel i jke  rege l ingen (GR)  act ief  getoond namens de gemeente ,  maar  
het  co l lege  merkt  dat  in een aanta l  geva l len de raad  het  co l lege  had moeten benoemen.  Dat  i s  
een omiss ie .  Het  co l lege za l  er  voor zorgen dat  a l le  bes lu i ten in september ,  overeenkomst ig  
de hande lswi jze ,  genomen worden.  Over igens  is  d i t  zeer  verschi l lend per  GR gerege ld en 
opval lend i s  hoe we inig  daar  vanui t  de  GR op ge le t  wordt .  
 
Wethouder Pek ,  namens het  co l lege ,  dee l t  mee  dat  b i j  he t  voor lopige bestemmingsplan 
Haren-Noord,  dee lgebied 3 ,  dr ie  bezwaarmakers  waren.  Het  bestemmingsplan heeft  de 
afge lopen weken ter  inzage ge legen.  Er i s  contact  gezocht  met  twee van de dr ie  
bezwaarmakers .  Dit  heeft  er  toe  ge le id  dat  er  geen bezwaren z i jn  b innengekomen.  De 
inschr i jvers  voor  de  v i j f t ien vr i je  kave ls  z i jn aangeschreven.  Er  z i jn a l  reac t ies  geweest  van 
ge ïnteresseerden.  De raad heeft  vandaag per  emai l  informat ie  ontvangen over  het  project  
‘Van Spoor tot  Steeg ’ .  De Raad van State  heeft  de  gemeente  in het  ge l i jk  geste ld  voor  wat  
betref t  het  Medisch Centrum, het  pro ject  kan star ten.  Onlangs heef t ,  op u i tnodig ing van de  
bezwaarmakers  tegen het  p lan van ‘Van Spoor tot  Steeg ’ ,  een over leg  p laatsgevonden.  De 
bezwaarmakers  hebben een a l ternat ief  p lan gepresenteerd,  dat  goede e lementen bevat .  Dit  i s  
een last ig  moment om een a l ternat ief  p lan te  presenteren omdat  de gemeente vaart  wi l  
maken.  Intern wordt  gekeken wat  h iermee moet  worden gedaan.  Natuur l i jk  wi l  de  gemeente  
oor  geven aan betrokken burgers ,  d ie  met  goede ideeën komen.  Tege l i jkert i jd  i s  er  een 
gemeenschappel i jk  be lang voor hee l  Oosterhaar om vaart  te  maken.  Hier  wordt  een goede 
ba lans  in  gezocht .  De wethouder  heeft  contact  gehad met  de heer  B loemink,  d ie  informeerde 
naar  de  bezwaarmakers .  Ook in dat  gesprek heeft  de  wethouder  aangegeven dat  er  over leg  
heef t  p laatsgevonden.  Het  s tuk is  vanmiddag op ‘Harendekrant .n l ’  geplaats t .  Woonborg en 
ondernemers  z i jn ook inge l icht  over  de  s tand van zaken.   
 
De heer  Niezen  geeft  een terugkoppe l ing op de GR. De heren Sprenger  en Niezen hebben 
voor  het  eers t  vergaderd b i j  het  Meerschap.  De begrot ing en jaarrekening z i jn met  a lgemene 
s temmen goed gekeurd a l sook de b i jdrage aan het  pro ject  Meerweg .  Dat  i s  de afronding van 
de bes lu i tvorming op dat  punt .  
 
De voorzit ter  i s  b l i j  te  horen dat  het  Algemeen Bestuur  dat  unaniem heef t  bes loten.   
 
De heer  Sprenger ,  namens de PvdA,  aanvaardt  per  1  augustus  a . s .  een baan a ls  
procesmanager  b i j  de Verenig ing Groninger  Gemeenten.  Als  het  in  de raad gaat  over  
bestuur l i jke  samenwerking za l  de heer  Sprenger  z ich onthouden van s temming en de 
raadszaa l  gedurende  dat  onderwerp ver la ten,  om de schi jn van be langenverstrenge l ing  te  
voorkomen.  Hierover  i s  over leg met  burgemeester  en gr i f f ier  geweest .   
De voorzit ter  fe l ic i teer t  de  heer  Sprenger  met  z i jn  n ieuwe betrekking.  
 
De heer  Frima ,  namens de  VVD, fe l ic i teer t  de  heer  Sprenger  en vraagt  of  dat  betekent  dat  
een be langenvers t renge l ing mogel i jk  i s  in re la t ie  tot  de  n ieuwe funct ie  en het  
raads l idmaatschap? De heer  Sprenger  zegt  dat  dat  n ie t  het  geva l  i s ,  omdat  h i j  werknemer 
wordt  b i j  de VGG. De voorzi t ter  van het  dage l i jks  bestuur za l  namens het  bestuur zaken 
doen.  Om e lke schi jn te  vermi jden heeft  de  heer  Sprenger  ervoor gekozen om het  zo te  doen.  
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7 .  Toezegg ingenl i j s t  
Mevrouw Van Duinen ,  namens GroenLinks ,  informeert  naar  de s tand van zaken van 
toezegging 2010/3.  Hier in  i s  toegezegd de mot ie  ro ls toe lvr iende l i jk  met  de ondernemers  van 
Haren te  bespreken.  Heeft  da t  over leg  a l  p laatsgevonden.  
 
Wethouder Siel ing ,  namens het  co l lege ,  zegt  dat  er  woensdag 30 juni  a . s .  over leg  
p laatsv indt .  Dit  punt  s taat  onder  andere  op de agenda.  
 
De heer  Valkema ,  namens het  CDA, constateert  dat  de toezegging  over  de evaluat ie  van het  
hondentoi le t ,  d i t  na jaar ,  ontbreekt .  In  de commiss ievergader ing i s  een toezegging over  de 
consequent ies  van het  ber icht  Woonborg gevraagd.   
 
De voorzit ter  zegt  dat  d ie  toezegg ing formee l  b i j  de Burap hoort .  Als  het  co l lege  in  de  
raadscommiss ie  ie t s  toezegt ,  zou de toezegg ing moeten worden overgenomen op de 
toezeggingenl i j s t .  Anders  zou a l les  in  de  raadsvergader ing herhaa ld  moeten worden.  Daar  i s  
nu nog n ie t  in  voorz ien,  vandaar  dat  het  op deze wi jze  wordt  gedaan.   
De voorz i t ter  s te l t  voor  met  een voorste l  te  komen hoe daar  in  de toekomst  mee om te  gaan.  
 
Mevrouw Toxopeus ,  namens de PvdA, zegt  dat  het  CDA om informat ie  vroeg,  b i jvoorbee ld 
een raadsber icht .  Het  co l lege  zegde een raadsvoorste l  toe  over  het  convenant  soc ia le  
woningbouw. Daar  wi l  de PvdA bi j  de Burap vragen over  s te l len.   
 
De voorzit ter  s te l t  voor  h ier  b i j  de  Burap over  door  te  praten.  
De toezegg ingenl i j s t  wordt  voor  kennisgeving aangenomen.  
 
8 .  Lange termi jn agenda en voorste l  van behandel ing  
De heer  Sprenger ,  namens de PvdA, vraagt  of  de vergader ingen in ju l i  en augustus doorgang 
hebben.   
 
De voorzit ter  zegt  dat  in  de  jaarp lanning in ju l i  en augustus  vergader ingen waren 
opgenomen.  De vergader ing in ju l i  gaat  nooi t  door ,  de  vergader ing van augustus  gaat  soms 
door ,  a l s  er  aan le id ing toe is  om bi j  e lkaar  te  komen.  In d i t  geval  i s  e r  geen spoede isend stuk 
en is  in  het  pres id ium besproken dat  het  n iet  noodzake l i jk  i s  om een vergader ing in augustus 
te  be leggen.  Niet  a l les  i s  te  voorz ien,  mocht  er  z ich in augustus  ie ts  voordoen op grond 
waarvan het  toch noodzake l i jk  i s  om een vergader ing te  houden,  dan wordt  de raad daarvan 
v ia  de  gebruike l i jk  manier ,  t i jd ig  van in kennis  geste ld .   
 
De heer  Terpstra ,  namens de VVD, vraagt  of  het  dan niet  nodig is  om in  formele  z in  toch 
een vergader ing in  augustus  u i t  te  schr i jven.  Dan l ig t  de datum vast .  
De voorzit ter  s te l t  voor d i t  punt  mee terug te  nemen naar  het  pres id ium. De raad wordt  v ia  
emai l  op de hoogte  gehouden.   
De lange termi jn agenda en het  voorste l  van behandel ing worden voor  kennisgev ing 
aangenomen.  
 
Bespreekstukken 
9.  Kaders  voor bezuin ig ingen 
Mevrouw Toxopeus ,  namens de PvdA,  zegt  dat  het  co l lege  de raad  een voorste l  heef t  gedaan 
om met bepaa lde f inanc ië le  kaders  te  gaan werken.  En in de  t i jd  in  meer jaren bepaa lde 
f inanc ië le  s tappen te  zet ten met  de  mogel i jkhe id s teeds  tussent i jds  aanpass ingen te  doen a ls   
n ieuwe informat ie  wordt  ontvangen.  De PvdA steunt  d i t  voors te l  en wenst  dat  het  co l lege  
deze weg volgt .  Dit  i s  een he le  k lus  en de  PvdA wi l  het  co l lege  daar  n ie t  a l leen in la ten staan,  
maar  a ls  raad daar  medeverantwoorde l i jk  voor  voe len .  De raad  zou ook mee du ide l i jkheid  
moeten geven over  de  f inanc ië le  r icht ingen.  
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Dit  i s  ook goed voor  het  ambte l i jk  apparaat ,  dat  z ich a l  bez ighoudt  met  de  begrot ing 2011 en 
verder  moet  k i jken.  Een project  waar  col lege  en raad samen aan moeten werken.  In de not i t ie  
heeft  het  co l lege  de raad gevraagd met  ideeën te  komen hoe  de raad  en burgers  in  d i t  proces  
te  betrekken.  Het  col lege heeft  aangegeven te wi l len beg innen met  het  v is iedocument  ‘Haren 
2020’ .  Om a l le  s tappen in  de  t i jd  te  kunnen zet ten za l  d i t  v is iedocument  er  in oktober ,  
november  2010 moeten z i jn .  Kan het  co l lege  aangeven hoe er  tot  nu toe  aan het  t ra ject  
gewerkt  i s?  De PvdA vindt  het  een goed idee  om daar  burgers  en organisat ies  b i j  te  
betrekken.  Hoe wordt  dat  gedaan? Het  v is iedocument  zou in het  na jaar  door de raad d ienen 
te  worden vastgeste ld .  Een v is iedocument geeft  een bee ld  van wat  we pos i t ief  met  de  
gemeente  wi l len .  De ombuig ingsvoorste l len kunnen daar  n iet  één op één u i tgehaa ld  worden.  
Het  kan hoogstens  dienen a ls  toets ingkader .  Daaraan kan worden getoetst  of  ombuig ingen 
passen in  het  v is iebee ld .  Na het  vasts te l len van het  v is iedocument ,  d ient  het  col lege met  
r icht ingen,  ideeën voor ombuig ingen te  komen.  Het  i s  log isch dat  het  co l lege  met  haar  
adviseurs ,  het  gehe le  ambte l i jke  apparaat ,  meedenkt  over  ombuig ingen.  Apar te  
amendementen z i jn  h ier  n ie t  voor  nodig .  Het  col lege  komt met  voors te l l en d ie  eers t  door de  
raad worden getoets t .  De raad  k i jkt  of  het  col lege op de  goede weg is  en of  de voorste l len 
aan burgers  en organisat ies  kunnen worden voorge legd.  De behande l ing van d i t  s tuk za l  in 
januar i  2011 moeten p laatsv inden.  Dat  s tuk wordt  door  de raad  vastgeste ld  en dan kunnen de 
voorste l len aan burgers  en organisat ies  worden voorge legd.  Pol i t iek  i s  dan een r icht ing 
gekozen en burgers  en organisa t ies  kunnen aangeven we lke  consequenties  deze voorste l len 
hebben.  Deze b i jeenkomsten,  het  ‘horen’  van de samenleving,  zouden in februar i ,  maart  2011 
p laa ts  moeten v inden.  De raads leden z i jn aanwezig  b i j  de  b i jeenkomsten en kunnen vragen 
ste l len .  Het  co l lege verwerkt  een en ander  en komt met  een e indnot i t ie ,  een concrete  
u i twerk ing in  een ombuig ingsvoors te l .  Dat  zou in mei  2011,  wanneer  de raad  normaa l  de 
Bouwstenenbr ief  vas ts te l t ,  moeten z i jn .  Dan i s  er  een bee ld  over  2012 en verder .  Dat  i s  het  
soort  s tappenplan wat  de PvdA graag  z ie t .  Het  col lege heeft  h ierbi j  he t  in i t ia t ie f  en komt met  
voorste l len.  De raad s te l t  a l le  tussendocumenten en a l le  tussenstappen vast .  De raad bepaal t ,  
i s  he t  hoogste  orgaan en de  burgers  en organisat ies  worden steeds betrokken en gehoord.  
Mevrouw Toxopeus geef t  een react ie  op de opmerkingen van de andere  f ract ies .   
D66 geeft  aan een fundamente le  d iscuss ie  over  de wi jze  van burgerraadpleg ing te  wensen.  B i j  
voorkeur vooraan d i t  proces .  De PvdA wi l  graag meedoen met  een fundamente le  d iscuss ie .  
Dat  kan qua t iming las t ig  worden en daarmee moet  d i rect  in  september ,  oktober  worden 
gestar t .  Dat  kan laat  z i jn voor het  col lege .  De werkgroep bestuur l i jke  vern ieuwing van de  
raad zou b i jvoorbee ld opdracht  kunnen kr i jgen h iermee aan de gang te  gaan.  Het  CDA geeft  
aan dat  b i j  verschi l lende be le idsdoe len ,  versch i l lende vormen van burgerraadpleg ing ingezet  
moeten worden.  Het  maken van een v is iedocument i s  n iet  hetze lfde a l s  het  maken van een 
ombuig ingenplan.  Hiervoor  zouden twee verschi l lende vormen van burgerraadpleg ing ingezet  
moeten worden.  Deze  gedachtegang is  goed om mee te  nemen en zou in de werkgroep 
u i tgewerkt  kunnen worden.  Het  CDA kwam ook met het  idee van een pane l  van inwoners .  
Om welke  inwoners  gaat  het  dan en wie  bepaa l t  wat?  De pol i t iek d ient  het  voortouw te  
nemen bi j  de inhoude l i jke  keuzes b i j  de  r icht ing van de ombuig ingen.  Het  beste  panel  wordt  
gevormd door de  raad.  Deze  zevent ien mensen z i jn  door  10.000 Harense s temmers gekozen 
a ls  hun vertegenwoordigers .  Zo’n draagvlak kr i jgt  geen ander  pane l  de  komende t i jd .  B i j  de  
concrete  u i twerk ing van keuze ,  kunnen organisat ies  en burgers  worden gevraagd om mee te  
denken.  De r icht ing i s  dan a l  gekozen.  GroenLinks  komt met  handre ik ingen voor het  proces .  
Het  CDA heeft  amendementen gemaakt .  Het  i s  nog niet  de  t i jd  voor amendementen.  De 
PvdA wi l  graag dat  de  inbreng van a l le  part i jen  wordt  meegenomen door het  col lege .  En dat  
het  co l lege  dan met  een p lan van aanpak,  een stappenplan,  voor  het  proces komt en aanbiedt  
aan de raad.  Inc lus ie f  een communicat ieplan wanneer  wat  r icht ing burgers  en organisa t ies  
wordt  gedaan.  Graag ontvangt  de raad zo’n p lan in  september ,  oktober  2010.  De PvdA hoort  
graag van het  co l lege  of  z i j  d i t  wi l  toezeggen.  De heer  Valkema ,  namens het  CDA, vraagt  
mevrouw Toxopeus  of  het  haar  bedoe l ing is  om niet  te  s temmen voor het  raadsvoorste l .  
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Dat  e igenl i jk  te rug  te  geven aan het  co l lege ,  met  in achtneming van hetgeen h ier  i s  besproken 
en dan het  co l lege een aanvul lende opdracht  te  geven? Mevrouw Toxopeus  zegt  dat  er  een 
raadsvoorste l  l ig t  met  een inschat t ing  van hoevee l  euro men in  meer jaren denkt  te  gaan 
bezu in ig ingen.  Een aanname van het  co l lege  om u it  te  gaan van €  250.000, -  per  jaar .  De raad 
d ient  mee verantwoorde l i jk  te  z i jn en d ient  ie ts  mee te  geven aan het  co l lege  en ambte l i jk  
apparaat .  De PvdA wi l  het  voorste l ,  met  de eerste  aannames van bedragen,  aannemen.  Het  
co l lege doet  geen voorste l  over  het  proces .  Zi j  heef t  de  raad gevraagd z i jn  ideeën daarover  te  
la ten gaan.  Daar  s taat  n iets  over  in  d i t  voors te l .  Daar  za l  dan,  a ls  het  col lege a l le  ge lu iden 
heeft  gehoord,  nog een voorste l  over  komen.  De raad za l  in  z i jn  e igen budget  moeten 
sn i jden.  De zoekr icht ingen z i jn  voor de  PvdA notuler ing van commiss ies ,  
rekenkamercommiss ie .  De mot ie  van D66 op d i t  gebied wordt  ondersteund.   
 
Mevrouw Legemaat ,  namens D66,  v indt  dat  het  s tuk en de  bege le idende br ief  en ige 
onduide l i jkhe id geef t .  Vier  zaken worden aangesneden:  de  ombuig ingen inhoudel i jk ,  de  ro l  
van de  raad en het  co l lege ,  het  betrekken van burgers  en organisat ie  en,  en dat  heeft  D66 
toegevoegd,  de communicat ie  daarover .  De raad  heeft  ze l f  verantwoorde l i jkhe id .  D66 heeft  
na  af loop van de commiss ievergader ing een br ie f  rondgestuurd over  burgerpart ic ipat ie .  Hier  
wordt  begonnen met  de u i tvoer ing,  maar  er  d ient  eers t  een v is ie  te  z i jn .  Vanuit  de  v is ie  volg t  
de u i tvoer ing.  D66 gaat  z ich nie t  u i t l a ten over  punten waarop bezuinigd moet  worden.  D66 
v indt  de  hoogte  van de ombuig ingen akkoord,  da t  mag ze l fs  we l  meer  z i jn  en dat  wi l  D66 we l  
vasts te l len .  Het  i s  j ammer  dat  een ieder  h ier  vanavond met  e igen ideeën komt,  waarmee ze l fs  
het  proces pol i t iek  gemaakt  wordt .  D66 ste l t ,  om d i t  te  voorkomen,  voor  om een werkgroep 
in  te  s te l len ,  bestaande  ui t  enke le  raads leden en enkele  deskundigen.  Dat  kan met  of  zonder  
een col lege l id .  Deze werkgroep maakt  een voorste l  voor het  proces .  Para l le l  daaraan kan de  
commiss ie  bestuur l i jke  vern ieuwing aan het  werk worden gezet  met  burgerpart ic ipat ie .  Een 
hee l  be langr i jk  onderwerp voor  D66.  In het  manifest  vormt di t  een bas is  voor  a l le  hande len .  
Er  dient  een goed voorste l  voor het  maken van bezu in ig ingen en voor posi t ievere  zaken a ls  
het  u i tgeven van ge ld ,  en het  bet rekken van de  burgers  b i j  a l ler le i  andere onderwerpen te  
komen.  Op bas is  van de voorste l len van be ide groepen kan een bredere groep het  gehee l  
inhoudel i jk  gaan vormgeven.  Het  hoeft  n ie t  l ang te  duren.  Niet  iedereen i s  l ang op vakant ie .  
Er  kunnen best  een aanta l  mensen worden gekozen d ie  in de  vakant ie  reeds  een voorste l  
produceren.  D66 wenst  een zo breed mogel i jk  draagvlak te  creëren en daarover  u i te inde l i jk  
een he lder  communicat iep lan te  maken,  met  duide l i jkhe id over  omgaan met  burgers  en 
organisat ies  en de  ro l  van raad en col lege .  D66 heeft  een mot ie  gemaakt .  Deze  i s  echter  voor 
de raad  ze l f .  D66 v indt  dat  de raad  ze l f  het  goede voorbee ld kan geven en het  voortouw 
nemen.  De raad kan op het  e igen budget  eenze lfde percentage bezuin igen a ls  nodig i s  voor 
burgers  en organisat ie .  Het  co l lege kan de  u i tkomst  van de  mot ie  meenemen in de  
be le idsbegrot ing voor 2011.  D66 wi l  dat  de raad,  a l s  de mot ie  wordt  aangenomen,  vanavond 
een commiss ie  samenste l t  d ie  met  de gr i f f ier  gaat  k i jken hoe de bezu in ig ingen gerea l i seerd 
gaan worden.  
 
Mot ie  1 :  Kaders  voor bezuin ig ingen.  De raad bes lu i t  a l le  u i tgaven ten behoeve  van het  
funct ioneren van de  gemeenteraad te  verminderen met  een percentage waarmee de  inkomsten 
u i t  he t  Gemeentefonds zu l len verminderen en di t  bes lu i t  reeds te  verwerken in de 
be le idsbegrot ing voor 2011.  Inged iend namens D66 en GVH 
 
De heer  Terpstra,  namens de VVD, vraagt  of  D66 de  commiss ies  d ie  z i j  wi l  inste l len 
nogmaals  te  noemen.  Mevrouw Legemaat  antwoordt  dat  één commiss ie  a l  i s  ingeste ld ,  de  
commiss ie  bestuur l i jke  vern ieuwing ,  d ie  zou de vis ie  en u i twerk ing van de burgerpart ic ipat ie  
te r  hand kunnen nemen.  Daarnaast  een werkgroep,  van enke le  leden,  d ie  een procesvoorste l  
gaan maken.  Daarna zou de  u i tvoer ing en inhoud vorm gegeven moeten worden.  
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De voorzit ter  zegt  dat  de raad  in  september  de leden voor de werkgroep moet  benoemen,  
a l le  fract ies  hebben inmidde ls  iemand aangewezen,  de  werkgroep zou eerder  kunnen s tar ten.   
 
Mevrouw Sloot ,  namens Gezond Verstand Haren,  i s  b l i j  dat  het  co l lege zo voortvarend aan 
de s lag  wi l  gaan met  de bezuinig ingen d ie  het  Ri jk  voor deze gemeente in  pet to heeft .  
Voor lopig i s  n iet  bekend om wat  voor  bedragen het  gaat ,  daarom heeft  het  co l lege  
voorz icht ige  schatt ingen gemaakt .  Het  co l lege vraagt  de medewerking van de bevolk ing en 
s te l t  in  haar  nota  aan de  raad dat  de  bevolk ing het  eerste  woord hier in  heeft .  De u i twerking 
i s  n ie t  he lemaa l  du ide l i jk  en de  raad wordt  gevraagd hoe h i j  z i jn  e igen ro l  z ie t  b i j  de  
komende bezu in ig ingen.  GVH denkt  dat  deze  nota  a l leen kan worden vastgeste ld  a ls  er  een 
duide l i jke  v is ie  over  burgerpart ic ipat ie  aan ten gronds lag l ig t .  Dat  i s  de eerste  en 
be langr i jkste  opdracht .  Het  kan n iet  zo z i jn  dat  de burgers  we l  mogen meedenken over  
bezu in ig ingen,  maar  n ie t  over  be le idsontwikkel ingen.  De k iezer  heeft  in maart  een duide l i jk  
s ignaa l  afgegeven en wi l  graag betrokken worden .  De vis ie  d ient  de  bas is  te  z i jn voor  het  
be le id van de komende v ier  jaar ,  dus  n iet  a l leen a ls  het  om bezuinig ingen gaat .  Het  a lgemeen 
be lang staat  daarb i j  a l t i jd  boven het  indiv idue le  be lang.  GVH zi t  in de raad om namens haar  
k iezers  het  co l lege  kr i t i sch te  volgen en te  beoorde len,  ook a ls  dat  pos i t ie f  i s .  De 
voortvarendheid in  de  afge lopen per iode is  pos i t ief .  Het  kan n iet  zo z i jn  dat  de  raad  a l leen 
maar  achterover  leunt  en pas  in  laats te  instant ie  een oordee l  geeft .  De raad  past  het  h ier  het  
goede voorbee ld te  geven.  Samen met  D66 wordt  voorgeste ld  een commiss ie  te  vormen om 
de bezu in ig ingen op het  raadsbudget  te  rea l i seren.  Het  past  de raad  om het  goede voorbee ld 
te  geven.  
 
De heer  Berends ,  namens de Chr is tenUnie ,  zegt  dat  het  col lege  de raad  vraagt  om 
u itgangspunten voor de  bezu in ig ingen te  formuleren.  Hoe daarmee om te  gaan en met  name 
hoe  de raad  en de  burgers  daarbi j  te  betrekken.  Het  gaat  er  om dat  er  ge ld inge leverd moet  
worden.  Zoju is t  werd  gezegd dat  de gemeente  een paar  ton extra  ontvangt  omdat  er  sprake  i s  
van een kr impgemeente .  Dat  i s  nog niet  in  de Burap verwerkt .  Geld gaat  heen en weer .  Jaar  
na jaar  wordt  over  de begrot ing  gesproken,  over  de Buraps en het  u i te inde l i jke  jaarvers lag  en 
d ie  z i jn  a l t i jd  anders  dan vooraf  ingeschat .  Het  i s  goed om bez ig  te  z i jn  met  de verwachte  
bezu in ig ingen,  met  de kr imp van de  f inanc iën.  Het  co l lege  s te l t  voor op termi jn € 1 .360 .000, -  
te  bezuinigen en s te l t  voor dat  a ls  kader  te  nemen.  Voor  wat  betreft  de  Chr is tenUnie  i s  dat  
akkoord.  Het  i s  we l  be langr i jk  dat  er  een goede afweging  gemaakt  kan worden.  Het  moment 
waarop de raad betrokken wordt  b i j  de  afweging van de invul l ing  daarvan is  be langr i jk .  Het  
kan dan n iet  zo z i jn  dat  de raad  a l leen nog maar  ja  kan zeggen,  omdat  het  €  1 .359.000, -  i s  
geworden en er  n iet  meer  in  zat .  Er  moet  wat  te  k iezen z i jn .  Het  moet  voor  de  raad duide l i jk  
z i jn  wat  de  maatschappel i jke  impact  i s  van keuzes ,  van voorste l len d ie  vanuit  het  col lege  
gegenereerd worden.  Daarbi j  i s  log ischerwi j s  het  ambte l i jk  apparaat  betrokken.  Er  d ient  een 
marge te  worden genomen en daar  mag best  een bepaa ld p lafond in z i t ten,  tot  max imaa l  twee  
mi l joen b i jvoorbeeld .  Dan kan de raad  zaken afwegen.  De heer  Berends  s lu i t  aan b i j  het  
voorste l  van mevrouw Toxopeus voor  wat  bet ref t  het  proces ,  de s tappen dienen te  worden 
benoemd.  De heer  Berends  wacht  nadere  voorstel len over  de  v is ie  op burgerpart ic ipat ie  graag 
af .  De raad d ient  op cruc ia le  momenten bet rokken te  worden.  Het  i s  be langr i jk  om burgers  te  
betrekken,  maar  de raad is  gekozen en wordt  in  s taat  geacht  om keuzes te  maken voor  de 
burgers .  Uiteraard  wordt  dat  teruggebracht  naar  de burger ,  d ie  interact ie  moet  er  z i jn ,  maar  
de u i te inde l i jke  keuze moet  h ier  gemaakt  worden en niet  in  een werkgroep van een aanta l  
wi l lekeur ige burgers .  Het  bet rekken van de  burgers  moet  goed passen in het  tota le  proces  en 
u i te inde l i jk  moet  de raad de  keuzes  maken.  Wat  de Chr is tenUnie  betreft  mag a l les  aan de 
orde komen.  Dat  kan het  genereren van extra  inkomsten z i jn ,  door b i jvoorbee ld voortvarend 
met  de GEM om te  gaan,  dat  kan bezu inigen z i jn ,  dan kan goede afwegingen maken om 
voorz ieningen te  schrappen z i jn ,  maar  dan we l  op bas is  van de maatschappel i jke  impact  d ie  
dat  heef t .  Dat  v indt  de Chr is tenUnie hee l  be langr i jk .  
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Zi j  za l  kr i t i sch z i jn  om de zwakken in  de samenlev ing,  dan gaat  het  om mensen,  maar  ook om 
mi l ieu en d ieren,  en ervoor waken dat  de s lachtoffers  d ie  z ich nooit  l a ten horen,  nie t  het  
s lachtoffer  worden van de bezu in ig ingen.   
 
De heer  Valkema ,  namens het  CDA, zegt  dat  het  co l lege  erkent  dat  Haren een e igen plan 
moet  maken om voorbere id te  z i jn op de toekomst ige bezu in ig ingen.  Daarmee komt z i j  
tegemoet  aan een eerder  door het  CDA geui te  wens ,  daarvoor  hulde .  Als  het  co l lege  een 
v is iedocument  wordt  gevraagd met  een breed idee over  burgerpar t ic ipat ie ,  gaat  t i jd  ver loren.  
De raad heeft  het  co l lege gevraagd vaart  te  maken met  een idee hoe de bezuin ig ingen 
aangevlogen kunnen worden.  Er l ig t  een,  erg  inhoudel i jk ,  s tuk op tafe l ,  er  z i t  wat  we in ig  
v is ie  in .  Het  CDA herkent  twee  verschi l lende e lementen:  enerz i jds  de v is ie  op de toekomst  
van Haren en anderz i jds  de  ombuig ingen.  Dat  vraagt  om twee soorten burgerpart ic ipat ie .  Het  
co l lege heeft  de raad gevraagd met  ideeën te  komen hoe de  burgerpart ic ipat ie  vorm zou 
kunnen kr i jgen.  In d i t  s tuk i s  n iets  terug te  v inden over  het  betrekken van ambtenaren,  waar  
in  de  verk iez ingst i jd  zo breed over  is  gesproken door enkele  van de  col lege leden.  Daarom is  
dat  prominent  genoemd in  de ideeën van het  CDA. Het  CDA denkt  dat  de denkkracht  van 
ambtenaren kan worden benut  door nu a l  aan de s lag  te  gaan met  het  maken van een 
quickscan.  Een quickscan van a l le  doe lgroepen in  re lat ie  tot  b i jvoorbee ld de  wette l i jke  
verp l icht ingen van de  gemeente ,  open e inderege l ingen en onderschr i jd ingen in de  afge lopen 
jaren.  Dat  kan a l  input  z i jn  om in  de burgerpart ic ipat ie  te  betrekken.  Als  dat  na  de zomer  ter  
beschikk ing  i s ,  dan kan voor dat  t ra ject  een s tukje  burgerpart ic ipat ie  op poten worden gezet .  
Een ander  t ra jec t  i s  dan een v is ie  op de toekomst  van Haren.  Het  CDA heeft  daar  de 
verschi l lende ro l len in beschreven.  De raad is  goed in s taa t  keuzes te  maken,  daarvoor i s  de 
raad hier  aanwezig  en gekozen door de  burgers  in  Haren.  Dat  zegt  n iets  over  het  gaan 
opzoeken van de burgers  om te  k i jken waar  bezu in ig ingen op p laats  kunnen v inden,  in de  
vorm van een denktank.  Via  een wervende advertent ie  kan een aanta l  s l imme mensen worden 
gese lecteerd d ie  bere id z i jn  om daar in mee te  doen.  De voorste l len van de qu ickscan komen 
a l  op tafe l  en dan kan de denktank een aanta l  voorste l len doen.  De raad bes l is t  u i te inde l i jk  
ze l f  op bas is  van a l  het  mater iaa l  dat  er  l ig t .  De coa l i t iepar t i jen hebben een manifest  
geschreven,  waar in  s taat :  “burg e r s  maximaa l  t e  on tz i en” .  Dat  wordt  n iet  in  d i t  voorste l  
geformuleerd a ls  u i tgangspunt .  Als  de opste l le rs  van d i t  manifest  z ichze lf  ser ieus  nemen,  
moeten z i j  d i t  vast leggen in de  kaders  voor  de  ombuig ingen.  Er moet  wat  te  k iezen z i jn  en 
n ie t  een bes lu i t  worden genomen over  €  1 .360.000, -  s t ructuree l  vanaf  1 januar i  2016.  Aan 
keuzemoge l i jkheden dient  e r  tenminste  een bedrag van twee  mi l joen op tafe l  l iggen.  Gezien 
de d i scuss ie  d ient  het  CDA de amendementen voora lsnog n ie t  in .  
 
De heer  Niezen ,  namens GroenLinks ,  z iet  de v is ie  op Haren a l s  een ander  abst ract ieniveau.  
Het  l i jk t  de heer  Niezen hee l  las t ig  dat  in  t i jd  goed afgestemd te  kr i jgen.  Het  moet  n iet  zo 
z i jn  dat  zo’n v is ie  een doekje  voor het  b loeden wordt  om bezuin ig ingen te  maskeren.  Het  
co l lege  wordt  aanbevolen geen zaken te  combineren d ie  in de  prakt i jk  las t ig  b l i jken ,  
waardoor  zo’n v is ie  n iet  van de  grond komt.  De PvdA noemt samenwerking en de keuze bi j  
de raad .  Dat  z i jn be langr i jke  punten d ie  GroenLinks overneemt .  Er  z i t ten goede  e lementen in  
het  verhaa l  rondom het  proces ,  maar  de PvdA bl i j f t  toch te  vaag in haar  s tuk.  Het  proces 
d ient  he lder  te  worden geformuleerd en he ldere  kaders ,  ook vanui t  de raad,  aangegeven.  Dan 
weet  iedereen hoe het  samen wordt  gedaan in welke s tappen en we lke ro l len de  d iverse  
par t i jen hebben,  van het  co l lege ,  de raad en de burger .  Dat  s lu i t  mooi  aan b i j  het  p lan van 
aanpak dat  mevrouw Toxopeus  schetst .  Het  s tuk van het  co l lege  i s  onduide l i jk ,  dus zou het  
beter  z i jn  dat  het  co l lege het  terugneemt .  Het  proces  gaat  wel  door en r icht  z ich voora l  op de 
opmerkingen d ie  in  de  raad z i jn  gemaakt .  D66 wi l  een commiss ie  en een aanta l  werkgroepen 
inste l len.  Het  probleem daarbi j  i s  dat  er  meerdere  u i tvoer ingsorganen worden georganiseerd .  
Deze  gemeente  heef t  één duide l i jk  u i tvoer ingsorgaan en dat  i s  he t  co l lege .  Als  de  raad 
z ichze l f  in a l ler le i  vage  werkgroepen gaat  s torten,  waar  b l i j f t  dan de  du ide l i jkhe id voor de  
burger?  Hoe lopen d ie  processen dan?  
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Los daarvan heeft  de  heer  Niezen n iet  vee l  t rek in  dee lname in  a l ler le i  werkgroepen,  het  
raadswerk i s  zo we l  voldoende.  Dat  ge ldt  e igenl i jk  ook voor de  werkgroep bestuur l i jke  
vernieuwing.  De raad d ient  ze l f  a f  te  s temmen wat  nu de taak van een derge l i jke  werkgroep 
i s .  Die  gaat  voora l  over  het  funct ioneren van de raad en de vorm van vergaderen en dat  soort  
zaken.  Of daar  ook vormen van burgerpart ic ipat ie  b i j  horen d ient  onder l ing te  worden 
afgestemd.  De mot ie  van D66 wordt  n iet  gesteund.  Natuur l i jk  d ient  naar  het  budget  van de  
raad te  worden gekeken,  maar  enerz i jds  wordt  gezegd dat  het  s tuk prematuur i s  en er  nog te  
we in ig  v is ie  i s .  Dan i s  het  vreemd om anderzi jds  met  zo’n concreet  voorste l  te  komen.  
Mevrouw Legemaat  k i jkt  naar  de hoogte  van de bezuinig ingen.  De heer  Niezen  zegt  dat  de  
raad natuur l i jk  bere id i s  om naar  z ichzelf  te  k i jken,  maar  dat  gaat  mee in  het  proces  dat  
gezamenl i jk  wordt  ingestoken.  De heer  Niezen s lu i t  z ich grotendee ls  aan b i j  de  woorden van 
de heer  Berends .  Het  CDA spreekt  over  t i jd  ver l iezen.  Het  proces  i s  in gang gezet  en gaat  
door ,  dus van t i jdver l ies  i s  geen sprake .  Er komt een nieuwe reger ing en er  wordt  gesproken 
over  de  hoogte  van het  bezu in ig ingspakket .  In de loop van di t  jaar  wordt  daarover  meer  
duide l i jkhe id verwacht .  Ju is t  daarom moet  deze gemeente  n iet  te  sne l  gaan om niet  voor  de  
muziek u i t  te  lopen.  GroenLinks heef t  een aanta l  aanbeve l ingen:  schets  he ldere  kaders  en 
zorg ervoor  het  proces  goed te  organiseren .  Als  je ,  ne t  a l s  in  de sport ,  te  sne l  van star t  gaat  
kun je  we l  eens  hee l  wat  la ter  b i j  de  f in ish aankomen.  Graag wi j s t  de  heer  Niezen op de 
aanpak van de gemeente Wageningen,  z i j  heeft  een inst rument  ingezet ,  dat  door  een 
onafhanke l i jke  s t icht ing i s  opgezet :  de begrot ingswi jzer .  Het  voordee l  van een derge l i jk  
instrument i s  dat  je  het  e igenl i jk  object iveer t .  Burgerpar t ic ipat ie  i s  een mooi  woord,  maar  a ls  
het  gaat  om het  verde len van ge ld ,  dan wordt  het  een gewoon ord ina ir  gevecht ,  een harde 
be langenst r i jd .  Dat  z i t  ook in  zo’n proces .  Daarom moet  je  d ie  ins trumenten gebru iken,  d ie  
a l  door  anderen z i jn ontwikke ld ,  om dat  soort  zaken kunnen objec t iveren.  
 
De heer  Terpstra ,  namens de VVD, zegt  dat  het  u i tgangspunt  voor de  VVD representat ieve 
democrat ie  i s .  Dat  i s  het  co l lege ,  dat  i s  de raad  en dat  z i jn  de burgers  van Haren.  Het  
u i tgangspunt  daarb i j  i s  dat  na de  verk iez ingen de raad ,  zoa ls  d ie  h ier  z i t  a l s  kaderste l lend en 
contro lerend orgaan,  z i jn  werk moet  doen.  Niet  a l leen in ,  maar  met  name vóór deze  
gemeente .  S inds een paar  jaar  i s  een andere s i tuat ie  ontstaan,  het  gaat  nu om moei l i jke  
ber ichten en moei l i jke  bes lu i ten en n ie t  zo zeer ,  er i s  ge lukkig  ie ts  over ,  er  komt nog ie ts  b i j ,  
dus  kunnen we mooie  bes lu i ten nemen.  In dat  spanningsveld  i s ,  n iet  a l leen in  deze  gemeente ,  
een s i tuat ie  ontstaan waarbi j  naar  wegen wordt  gezocht  om de burger  te  bet rekken bi j  het  
proces .  Dat  i s  in het  manifest  mee aan gegeven.  Dan b l i jken er  a l ler le i  verschi l lende 
gedachte l i jnen te  ontwikke len z i jn .  Misschien is  dat  de  oorzaak dat  het  co l lege  in haar  s tuk 
vr i j  ongec lausu leerd  aan de  raad vroeg:  geef  u  ze l f  een pos i t ie  in  d i t  spe l .  De raad moet  
oppassen de pos i t ie  van het  co l lege  en raad tevee l  door e lkaar  te  mengen.  Dat  dre igt  te  
gebeuren a ls  de  v ier  commiss ies  van D66 inhoude l i jk  worden beschouwd.  Dan ontstaa t  een 
s i tuat ie  van ‘ schaduwraden’  van schimmige processen,  d ie  met  e lkaar  n iet  goed in de hand te  
houden z i jn .  Het  idee  van de bet rokkenheid  van de burger  wordt  daarmee voorbi j  geschoten,  
want  dan is  de raad  weer  intern met  z ichze lf  bez ig .  Het  i s  beter  op dat  punt  ie t s  te  d immen.  
De commiss ie  bestuur l i jke  vern ieuwing,  d ie  vanui t  de  gemeenteraad daarmee aan de gang 
gaat ,  in  combinat ie  misschien met  een voorste l  waar  het  col lege  nog mee komt,  zou a ls  
b indende factor  in d i t  proces kunnen optreden.  Dat  kan ertoe le iden dat  het  proces in  de t i jd  
voortgang b l i j f t  houden.  Het  proces  van moei l i jke  keuzes  maken tot  er  een u i te inde l i jke  
be le idsbegrot ing komt moet  in  de  t i jd  goed door .  Daar  z i jn  randvoorwaarden b i j  d ie  nog n iet  
bekend z i jn a l s ,  wat  moeten we bezuin igen,  waarom en hoeveel  wordt  het .  Het  co l lege heeft  
in  haar  f inanc ië le  s tuk een bepaa ld  s tandpunt  ingenomen.  Dat  komt u i t  op 1 ,3  mi l joen.  De 
VVD kan z ich v inden in dat  s tuk.  Het  z i t  meer  in  het  zoeken van hoe om te  gaan met  het  
fe i te l i jke  idee van burgerpar t ic ipat ie .  De part ic ipat ie ladder  van ‘ In Act ie  met  burgers ’  een 
dee lproject  van het  Act ieprogramma Lokaa l  Bestuur ,  zou a ls  u i tgangspunt  kunnen d ienen.  
Dat  geeft  een kader  om bi j  de verschi l lende punten een stap we l  of  n ie t  te  nemen.  Hoe dat  
verder  u i t  te  werken i s  een kwest ie  van techniek.  
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Daarbi j  d ient  de ervar ing d ie  er  a l  i s  worden meegewogen.  De gemeente  heef t  
rondetafe lgesprekken gehad,  er  i s  een groot  aanta l  adviesraden,  d ie  zouden op een manier  
kunnen worden betrokken.  Er z i jn inderdaad,  zoa ls  GroenLinks aangeeft ,  in  Wageningen 
bepaa lde opvat t ingen.  De raad heef t  op d i t  moment  nog n ie t  scherp we lke  mogel i jkheden en 
onmogel i jkheden er  z i jn en mede gezien de impact  van het  ambte l i jk  apparaat ,  ook passen in 
deze gemeente .  De a lgemene strekking is  duide l i jk .  De VVD wi l  graag  part ic ipat ie ,  de  VVD 
wi l  de  pos i t ie  van het  col lege  en de raad erb i j  betrekken.  De fe i te l i jke  u i twerk ing daarvan i s  
aan het  co l lege .   
 
Wethouder Siel ing ,  namens het  co l lege ,  zegt  dat  het  co l lege met  het  s tuk de  raad vraagt  een 
aanta l  f inanc ië le  kaders  vast  te  s te l len .  Daarmee wordt  een bas is  voor de meer jarenbegrot ing 
ge legd.  Die wordt  jaar l i jks  vastges te ld ,  daarom is  de  raad gevraagd in ieder  geva l  wat  r icht ing 
te  geven.  Dat  betekent  n iet  dat  wat  nu wordt  bes loten,  voor a l t i jd  vasts taat .  Per iod iek kan 
dat ,  ook op hee l  korte  termi jn,  veranderen.  Col lege  en raad d ienen het  eens  te  z i jn  waar  op 
d i t  moment  vanui t  wordt  gegaan.  Daarom is  het  bedrag opgenomen dat  in  het  s tuk staat .  Het  
co l lege verwerkt  de informat ie ,  d ie  de raad  haar  geeft ,  graag  in  een plan van aanpak,  een 
proces ,  waar  het  co l lege na de  vakant ie  op terugkomt b i j  de  raad.  Het  i s  van be lang om in dat  
proces  aan te  geven wat  de  verschi l lende ro l len z i jn .  Enkele  f ract ies  hebben gezegd dat  het  
co l lege het  u i tvoer ingsorgaan i s  en zo z iet  het  col lege dat  ook,   daarvoor i s  z i j  door  de raad  
aangeste ld .  Het  co l lege za l  zorgen voor de voorbere id ing zodat  de raad  z i jn  rol  a ls  hoogste  
orgaan goed kan waar  maken.  Dat  kr i jgt  een nadrukke l i jke  p lek in het  proces .  Het  proces  
wordt  ook zeer  zorgvuldig  ingestoken omdat  het  be langr i jk  i s  om draagvlak te  creëren en om 
te  rea l i seren wat  de consequent ies  z i jn  van de  keuzes  d ie  gemaakt  worden.  Die  consequent ies  
kunnen beter  ingeschat  worden a ls  de burger  daar  ze l f  b i j  betrokken is .  Het  col lege z ie t  
burgerpart ic ipat ie  daarom a ls  be langr i jk  onderdee l  van het  proces .  Een aanta l  f ract ies  gaf  aan 
dat  het  we l  ie t s  meer  mocht  z i jn dan het  bedrag dat  nu i s  opgenomen.  Dat  i s  wat  het  co l lege 
nadrukke l i jk  ook wi l .  Het  co l lege  heef t  de  ambte l i jke  organisa t ie  a l  gevraagd in bee ld  te  
brengen we lke kosten onbe ïnvloedbaar  z i jn en wat  de kosten z i jn  d ie  be ïnvloedbaar  z i jn  en 
op welke  termi jn en we lke  wi jze  deze kosten be ïnvloed kunnen worden.  Ook is  de  ambte l i jke  
organisat ie  gevraagd na te  denken welke  inkomsten gegenereerd  kunnen worden.  Dit  i s  a l  
u i tgezet  om geen t i jd  te  ver l iezen.  Het  i s  be langr i jk  om t i jd ig  over  het  benodigde inz icht  om 
goede keuzes  te  maken te  beschikken.  De maatschappel i jke  impact  van de maatrege len wordt  
meegenomen.  De heer  Valkema ,  namens het  CDA, conc ludeer t  dat  de ambte l i jke  organisat ie  
i s  opgedragen om een vee l  groter  pakket  aan bezu in ig ingsmogel i jkheden op tafe l  te  leggen,  
zodat  de raad wat  te  k iezen heeft  en in  ieder  geva l  dat  inz icht  kan kr i jgen.  Aan we lk bedrag 
wordt  gedacht?  Wethouder Sie l ing  antwoordt  dat  daarbi j  geen bedragen z i jn  genoemd.  Wat  
het  co l lege  betref t  i s  vol led ig  inzicht  in de  tota le  gemeente l i jke  begrot ing gewenst .  Op 
voorhand worden daarvan geen onderde len ui tges loten.  De heer  Valkema  begr i jpt  dat  de 
wethouder  n iets  wi l  u i t s lu i ten,  maar  de vraag  was of  de wethouder  een bedrag in gedachten 
heeft ,  dat  tenminste  op tafe l  zou moeten l iggen,  waar  de  raad dan u i t  kan k iezen.  Wethouder  
Siel ing  zegt  dat  dat  bedrag nog n iet  i s  bepaa ld .   
 
De voorzit ter  zegt  dat  de  raad  heeft  aangegeven dat  er  een koppe l ing zou moeten z i jn  tussen 
de v is ie  en de  ombuig ingen,  maar  dat  er  we l  een volgorde l i jkhe id d ient  te  z i jn .  Dat  is  een 
terechte  vraag .  Het  zou verve lend z i jn  a ls  er  een v is ie  wordt  gemaakt  d ie  in  het  denkproces 
wordt  gedomineerd door het  fe i t  dat  de gemeente  moet  ombuigen.  De dominante  vraag in de  
Vis ie  2020 zou dan z i jn of  er  6% of  10% gekort  zou moeten worden.  Het  idee  i s  om eerst  het  
v is iedocument te  maken,  daar  een part ic ipat ie f  proces op los  te  la ten midde ls  een groep d ie  
u i t  het  maatschappel i jk  middenveld  wordt  samengeste ld .  Uit  verschi l lende branches a l s  
wonen,  werken,  sport ,  jong,  oud etc .  en daarnaast  een vr i je  in loop te  doen.  Iedere  burger  d ie  
dat  interessant  v indt  zou daarb i j  aanwezig kunnen z i jn .  Be ide vormen vragen een andere  
manier  van aanpak a ls  je  dat  tot  succes  wi l t  maken.  Het  co l lege  denkt  dat  externe 
onders teuning daarb i j  gewenst  i s .  
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De bas is  voor  d ie  gesprekken is  de  burgemeestersbr ief ,  met  een nog niet  door het  col lege 
vastgeste ld  v i s iedocument ,  d ie  de raad  op 4  maart  heeft  ontvangen.  Het  co l lege  heeft  daar  
inmiddels  verkennend over  gesproken en vond dat  het  een aard ig  s tuk is  om mee de boer  op 
te  gaan,  zonder  het  vast  te  s te l len .  De burgemeester  s te l t  voor  eerst  de consul ta t ie  te  doen en 
dan,  met  a l le  opmerkingen d ie  gemaakt  z i jn ,  te  komen tot  een def in i t ie f  s tuk.  Daaropvolgend 
gaat  het  proces rond de ombuig ingen lopen.  In de t i jd  kan het  volgorde l i jk  z i jn .  Als  de raad  
eerst  een be le idsv is ie  op par t ic ipat ie  wi l  vas tste l len en le idend la ten z i jn voor  het  proces 
rond v is ievorming,  dan gaat  het  proces schuiven in  de t i jd .  De raad  moet  daar  we l  over  
nadenken.  Het  co l lege ,  gehoord de opmerkingen vanui t  de raad,  probeert  tot  een goed 
voorste l  te  komen,  wat  recht  doet  aan a l le  verstandig  gemaakte  opmerkingen.  De raad zou 
z ich moeten ui tspreken waar  het  in i t i a t ie f  l ig t ,  D66 spreekt  over  het  inste l len  van 
werkgroepen,  wethouder S ie l ing legt  het  in i t ia t ie f  voorzicht ig  b i j  het  co l lege .  Wi l  de raad  
hier  een act ieve ro l  in  of  heeft  de  raad voldoende ver trouwen in het  co l lege dat  dat  op een 
adequate  manier  wordt  gedaan.   
 
De heer  Valkema  informeert  naar  het  u i tgangspunt  om de burgers  maximaa l  te  ontzien,  zoa ls  
in  het  manifest  i s  opgeschreven.  Toen het  manifes t  in de raad i s  besproken heef t  het  co l lege 
gezegd hier  nader  op terug te  komen en d i t  i s  daarvoor een goed moment .  
 
De heer  Sprenger ,  namens de  PvdA,  s te l t  ten aanzien van het  presenteren van het  
v is iedocument  voor eers t  nader  te  gaan k i jken hoe de  inspraakmomenten vorm kunnen 
kr i jgen,  a lvorens  met  in loopavonden te  s tar ten.   
 
De voorzit ter  zegt  dat  het  co l lege  a l leen een voornemen heeft  geu i t ,  a ls  de  raad eers t  in 
brede z in wi l  spreken over  de wi jze  waarop burgerpart ic ipat ie  vorm kan kr i jgen,  dan zou het  
volgorde l i jk  na  e lkaar  in de t i jd  d ienen te  komen.  Dat  betekent  dat  de raad in september ,  
oktober  2010 over  part ic ipat ie  spreekt  en oktober ,  misschien pas  november ,  december ,  met  
het  v is iedocument  naar  bu i ten kan.  Dat  i s  n ie t  onmoge l i jk ,  maar  het  wordt  wel  krapper  in de  
t i jd ,  maar  dat  i s  aan de raad.  
 
De heer  Valkema  vraagt  of  wordt  bes loten over  de bul l i t s  d ie  a ls  voorgeste lde bes l i ss ing  op 
het  raadsvoorste l  s taan? De wethouder  heeft  a l leen gesproken over  het  s te l len van een kader  
om mee te  nemen in de  meer jarenbegrot ing  en dat  betref t  de derde bul l i t .  Voor de andere  
zaken is  zo ju is t  een toezegging  geschets t  in de z in  van wat  nog gaat  gebeuren en de raad nog 
gaat  ontvangen.   
 
De voorzit ter  leg t  u i t  dat  a l le  bu l l i t s  van be lang z i jn .  Het  respecteren van genomen 
raadsbes lu i ten is  wezenl i jk .  De raad  zou ook kunnen zeggen recent  een aanta l  bes lu i ten te  
hebben genomen,  maar  b i j  nader  inz ien,  in het  l icht  van de bezuin ig ingen,  dat  toch maar  n iet  
te  doen.  Als  voorbeeld  de Meerweg,  er  i s  we l iswaar  in  mei  een bes lu i t  over  genomen,  maar  
b i j  nader  inzien het  toch maar  nie t  te  doen.  Het  co l lege vraagt  of  de raad  het  ermee eens i s  
dat  dat  n iet  wense l i jk  i s .   
 
De heer  Terpstra  dacht  dat  het  CDA het  eerste  bu l l i t  a l  in  de raadscommiss ie  weggewerkt  
had a ls  toezegging .  
De voorzit ter  antwoordt  dat  de raad te  a l len t i jde  a l l es  ter  d iscuss ie  kan s te l len.  Het  gaat  er  
h ier  om dat  het  co l lege  er  vanui t  gaat  dat  recente  bes lu i ten in  pr inc ipe  gerespecteerd worden,  
in  het  perspect ie f  dat  het  co l lege  in  het  na jaar  schetst .   
Het  majeure punt  i s  wat  de omvang van de  bezu inig ingen is .  De heer  Va lkema gaf  in de 
raadscommiss ie  aan dat  dat  ook twee mi l joen mag z i jn .  De raad had ook kunnen zeggen dat  
het  co l lege  een verkeerd  inschat t ingspercentage voor  de  bezu in ig ingen hanteer t  en u i t  te  gaan 
van 15%. Dat  i s  n iet  gebeurd,  het  co l lege kan op pad met  deze opdracht .  
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Ten aanzien van het  v ierde bul l i t  i s  er  een meningsverschi l ,  waarbi j  het  co l lege aangeeft  het  
op deze manier  te  wi l len doen.   
 
Wethouder Pek  vraagt  om een schors ing van v i j f  minuten.  
Scho rs ing  
2 e  t e rmi jn  
De voorzit ter  zegt  dat  het  co l lege  het  zomerreces  za l  gebru iken om tot  een nader  voorste l  
te r  besprek ing in september  te  komen,  waar in dr ie  aspecten worden meegenomen:  
1 .  Burgerpart ic ipat ie ,  hoe deze vorm te  geven in de  ogen van de  gemeente .  Dat  i s  een nadere  

verd iep ing van het  communicat iebe le idsp lan,  dat  beg in d i t  jaar  door de raad voor 
kennisgeving  i s  aangenomen.   

2 .  Een voorste l  hoe verder  te  gaan met  het  v is iedocument .   
3 .  Een stuk voor wat  betref t  een nadere invu l l ing a l s  het  gaat  om de ombuig ingen.  
 
Mevrouw Toxopeus ,  namens de PvdA,  i s  b l i j  met  d i t  voorste l .  De PvdA heeft  het  co l lege  
ook verzocht  met  een stappenplan te  komen.  De PvdA kan z ich zeer  v inden in het  betoog 
van de  heer  Terpstra  ten aanzien van de  p laats  van raad en col lege .  Als  het  voorste l  van het  
co l lege het  onderwerp burgerpar t ic ipat ie  ook breed behe ls t ,  dan zou er  eventuee l  la ter  een 
werkgroep van de  raad kunnen komen waar  dat  onderwerp verder  wordt  besproken.  De PvdA 
wi l  de  andere  werkgroepen voor lopig  n ie t  inste l len ,  maar  eers t  het  s tappenplanvoorste l  van 
het  co l lege  afwachten .   
 
De heer  Prenger ,  namens de VVD, v indt  het  een goed en helder  voorste l  van het  co l lege .  
 
Mevrouw Van Duinen ,  namens GroenLinks ,  vraagt  of  daarmee d i t  s tuk van tafe l  i s?  
 
Mevrouw Toxopeus  zegt  dat  dat  n iet  het  geval  i s .  Het  col lege  zou met  de f inancië le  kaders  
aan het  werk kunnen gaan.   
 
Mevrouw Legemaat ,  namens D66,  i s  b l i j  dat  de  meeste  werkgroepen door  het  co l lege worden 
ingevuld.  D66 heeft  voldoende vertrouwen in het  col lege om met  een voorste l  te  komen.  
Daarna  wordt  beoordee ld of  nadere  u i tbre id ing gewenst  i s .  D66 zegt  dat  ook voor haar  de  
raad het  laa ts te  woord heeft .  Al le  voors te l len dienen in  de raad  bekracht igd  te  worden.  D66 
kan instemmen met  het  s tuk,  maar  heeft  moeite  met  de eerste  bu l l i t .  Al le  ooi t  genomen 
raadsbes lu i ten te  respecteren,  hoever  gaat  dat  terug?  
 
De voorzit ter  leg t  u i t  dat  het  h ier  a l leen om de in  het  voorste l  genoemde raadbes lu i ten op 
pag ina  3 ,  onder  punt  5 gaat .    
 
De voorzit ter  s te l t  voor de  tekst  a ls  volgt  op te  nemen:  “a l l e  r e c en t  g enomen raadsbe s lu i t en” .  
Ten aanzien van de mot ie  v indt  de  voorzi t ter  het  waardevol ,  a l s  de raad  bes lu i t  de 
bezu in ig ingen op z ichze lf  te  bet rekken,  dat  de  raad  vanuit  e igen kr ing  k i jk t  naar  een voorste l  
op dat  punt .  Het  i s  n ie t  k ies  a ls  het  col lege  voor de  raad gaat  bedenken waar  vanui t  het  
raadsbudget  op bezuin igd moet  worden.   
 
Mevrouw Sloot ,  namens Gezond Verstand Haren,  zegt dat  z i j  dankzi j  de  verduide l i jk ing van 
het  eerste  bu l l i t ,  kan instemmen.  De mot ie  ten aanzien van de commiss ie  b l i j f t  gehandhaafd.  
 
De heer  Berends ,  namens de Chr is tenUnie ,  zegt  dat  het  v ie rde bul l i t  van de  voorgeste lde 
bes l i s s ing nog steeds n iet  du ide l i jk  i s .  Hier  wordt  een stukje  burgerpart ic ipat ie  a ls  aparte  
bes l i ss ing genomen,  dat  nog voor loopt  op de v is ievorming en daarna  pas  de ombuig ingen.  De 
heer  Berends z ie t  graag dat  de  v is ievorming voor  de  toekomst  van Haren verder  gaat ,  los  van 
de ombuig ingen,  om te  z ien waar  Haren over  lange  t i jd  wi l  z i jn .  
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De burgerpart ic ipat ie  voor wat  betref t  de ombuig ingen d ient  gewoon onderdee l  te  worden 
van het  voors te l  en n iet  wachten op een a lgemeen s tuk over  burgerpart ic ipat ie  voor andere 
s tappen worden genomen.  De heer  Berends is  het  n ie t  eens  met  het  doen van dr ie  
achtereenvolgende stappen.   
 
De voorzit ter  zegt  dat  het  co l lege  voorste l t  om in september in  één keer  over  dr ie  zaken te  
spreken,  waar  mogel i jk  een volgorde l i jkhe id  in z i t .  Eerder  was de gedachte  om in samenspel  
tussen raad en col lege ,  secre tar i s  en gr i ff ier ,  met  de  ondersteuning van de ambte l i jke  
organisat ie  na  te  denken over  burgerpart ic ipat ie .  Gehoord de raad s te l t  het  col lege  voor  daar  
het  voortouw in te  nemen en de  raad in september  een voorste l  te  doen.  
 
Wethouder Pek ,  namens het  co l lege ,  zegt  dat  in  dat  s tuk a l le  input  van vandaag wordt  
meegenomen en aangegeven hoe  d ie  input  i s  gebruikt .  De raad  heeft  waardevol le  voorste l len 
gedaan,  d ie  goede e lementen bevat ten.  
 
De heer  Berends  s te l t  voor de mot ie  met  één woord u i t  te  bre iden:  te  verminderen met  
t enmins t e  het  percentage .   
De voorzit ter  concludeert  dat  de mot ie  i s  gewi jz igd .   
 
De heer  Valkema ,  namens het  CDA, s te l t  dat  het  laats te  bul l i t  u i t  het  raadsvoorste l  wordt  
geschrapt  en daarvoor terugkomt wat  het  co l lege zoju is t  geschetst  heeft .  In het  s tuk gaat  het  
om twee  smal le  vormen van burgerpart ic ipat ie .  Eén over  de toekomstvis ie  van Haren en de  
ander  over  de ombuig ingen.  Het  s tuk dat  de  raad in  september  bere ikt  zou burgerpart ic ipat ie  
op deze wi jze  d ienen aan te  v l iegen.  De rol  van raad ,  co l lege  en burger  worden nadrukkel i jk  
beschreven.  Op d it  moment wordt  maar  één kaders te l l ing  r icht ing het  col lege  geformuleerd 
en dat  i s  het  bedrag dat  s t ructuree l  bezu in igd gaat  worden op lange termi jn .  Dat  i s  een beet je  
we in ig  a ls  het  gaat  om burgerpar t ic ipat ie .  Het  s tuk d ient  ook de  gehanteerde  u i tgangspunten 
te  bevat ten en we lke cr i te r ia  gebruikt  worden om tot  se lec t ie  te  komen etc .  Het  col lege  d ient  
daar  in ieder  geva l  een v is ie  en mening over  te  geven.  Dat  kan de raad a ls  kaderste l l ing  
vasts te l len en met  dat  kader  kan de burgerpar t ic ipat ie  worden gedaan,  anders  heeft  d i t  geen 
z in  en betekenis .  De raad moet  kunnen se lecteren u i t  de  grote  hoevee lhe id voorste l len d ie  er  
dan,  a ls  het  gaat  om de ombuig ingen,  l iggen.  De raad  k iest  ze l f .   
Het  eerste  bu l l i t  i s  overbodig .  Op pagina 2 s taan a l le  bedragen,  waar in meegenomen de 
punten een tot  en met  v i j f .  Als  dat  het  vertrekpunt  i s ,  dan wordt  dat  a l  vastge legd in  de 
s t ructure le  ombuig ingsopgave van 1,3 mi l joen euro.  Het  CDA ste l t  voor  bu l l i t  één en v ier  te  
schrappen,  dan za l  z i j  het  s tuk s teunen.  Met  de  toevoeg ing dat  het  co l lege  met  een 
u i tgebre ide not i t ie  komt in  september ,  waar  de raad  u i tgebre id kan d iscuss iëren over  de wi jze  
waarop burgerpart ic ipat ie  ten aanzien van deze  onderwerpen kan worden vormgegeven.  De 
mot ie  van D66 en GVH wordt  gesteund.  Het  i s  z invol  dat  de raad  dan ze l f  een commiss ie  
heef t ,  d ie  op bas is  van de kennis  van de ambte l i jke  organisat ie  ten aanzien van de  posten die  
de raad  betreffen,  met  een voorste l  aan de raad  komt.  
 
De heer  Niezen ,  namens GroenLinks ,  p le i t  ervoor  de  v is ie  en de bezuin ig ingsoperat ie  n ie t  te  
koppe len.  Dat  geeft  vee l  prakt ische bezwaren en doet  geen recht  aan de  v i s ie .  GroenLinks 
v indt  het  jammer dat  het  co l lege  het  voorste l  wel  in s tandhoudt .  Met  de  toezegging  een stuk 
aan te  leveren en de suggest ies  u i t  de  raad zovee l  mogel i jk  over  te  nemen i s  GroenLinks  b l i j .  
Dit  s tuk kan de  goedkeur ing niet  wegdragen,  het  i s  te  onduide l i jk ,  te  we in ig  onderbouwd en 
het  i s  n ie t  duide l i jk  waar  de bedragen op gestoe ld z i jn .  Met  een derge l i jk  onvoldragen s tuk 
kan GroenLinks n iet  ins temmen en s lu i t  z ich aan b i j  de kr i t iek  van onder andere  het  CDA. 
GroenLinks wacht  september  af  en za l  voor d i t  moment tegen stemmen.   
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De heer  Terpstra ,  namens de VVD, constateert  dat  de manier  waarop de d iscuss ie  tot  nu toe 
gevoerd i s  en met  de  verduide l i jk ing  van de  bul l i t s  en daarbi j  betrokken dat  de bes lu i ten in 
dat  ru imere kader  gehoord de d iscuss ie  z i jn ,  dat  de VVD zich kan v inden in het  voor l iggende 
s tuk.  In de  mot ie  van D66 is  enerzi jds  het  punt  duide l i jk ,  er  za l  op geen enke le  wi jze  met  
betrekking tot  de  u i tgaven van de  raad  een ander  s tandpunt  moeten worden ingenomen daar  
waar  het  gaat  om de begrot ing .  Met  betrekking tot  het  t i jdst ip  wacht  de VVD eers t  de 
verdere  voorste l len en s i tuat ies  af .  Dat  betekent  dat  de VVD te  z i jner  t i jd  sympathiek s taat  
tegen d i t  soort  voors te l len,  maar  deze in a lgemeenhe id  za l  a fwegen.   
 
Wethouder Siel ing ,  namens het  co l lege ,  i s  b l i j  met  de d iscuss ie  d ie  gevoerd i s ,  waarmee het  
co l lege de  nodige input  heef t  om in september met  een nader  voorste l  te  komen over  het  
proces .  Het  i s  j ammer dat  GroenLinks  het  voorste l  n ie t  s teunt ,  omdat  het  onduide l i jk  zou 
z i jn .  De wethouder  denkt  dat  er  een aanta l  he le  du ide l i jke  e lementen inz i t ten,  met  name rond 
de f inanc ië le  kaders ,  en doe ls te l l ingen en u i tgangspunten d ie  h ier in  verwoord z i jn .  De 
onduide l i jkhe id zat  in het  proces ,  waarover  het  co l lege  heef t  gezegd daar  in  september  op 
terug te  komen.  De opmerkingen van het  CDA over  de  eers te  en v ierde bul l i t .  In bu l l i t  één i s  
bedoeld  aan te  geven dat  in  de  c i j fers ,  waarvan u i t  wordt  gegaan,  de bes lu i ten d ie  expl ic iet  
z i jn  opgenomen,  verwerkt  z i jn .  De wethouder  gaat  e r  vanui t  dat  het  CDA die  bes lu i ten op d i t  
moment n iet  weer  ter  d iscuss ie  wi l  s te l len .  De heer  Valkema  zegt  dat  met  de  u i t leg  dat  de  
punten 1 t/m 5 z i jn opgenomen in  het  bezuin ig ingsombuig ings-bedrag  van 1 ,3 mi l joen,  deze  
bul l i t  overbodig  is .  Wethouder Sie l ing  heeft  geen probleem met het  schrappen van d i t  
bul l i t .  Ten aanzien van wat  nu is  afgesproken volgt  er  een nadere  prec iser ing van bul l i t  v ier .  
 
De voorzit ter  s te l t  het  volgende tekstvoorste l  voor :  het  col lege  op te  dragen met  deze 
opdracht  in contact  te  t reden met  onze inwoners  over  de  toekomst  van Haren en de 
or iëntat ie  op de moge l i jke  ombuig ingsr icht ingen en deze  r icht ingen te  presenteren in  het  
voor jaar  van 2011,  nadat  d e  raad  in  s ep t embe r  e en  nade r  voo r s t e l  i s  v oo rg e l e gd  ove r  d e  w i jz e  waarop  d i t  
p ro c e s  c on c r e e t  v o rm kan kr i j g en .   
 
De heer  Valkema  denkt  dat  d i t  geen recht  doet  aan de  d iscuss ie  in  de raad over  de vorm van 
burgerpart ic ipat ie ,  over  de  ro l len van raad ,  co l lege  en burgers  en we lke  u i tgangspunten 
daar in .  Die  zouden in  een not i t ie  verwerkt  moeten worden en dat  d ient  het  vertrekpunt  te  
z i jn  voor burgerpart ic ipat ie ,  nadat  daar  in de  raad over  i s  gesproken, .   
 
De voorzit ter  zegt  dat  het  e r  om gaat  dat  het  part ic ipat ie f  wordt  opgepakt .  
 
De heer  Valkema  s te l t  voor het  co l lege  op te  dragen om met  deze  opdracht  in contact  te  
t reden met  de inwoners  en de tweede rege l  dan weg te  la ten.  “Het  c o l l e g e  op  t e  d rag en me t  d ez e  
opdra ch t  burg e rpa r t i c ipa t i e  v o rm t e  g e v en  in  d e  no t i t i e  d i e  d e  raad  in  s ep t embe r  b e r e ik t .”  
 
De heer  Terpstra  raadt  aan b i j  de  v ierde bul l i t  n ie t  d i t  voorste l  te  formuleren,  maar  gewoon 
de dr ie  punten te  formuleren,  d ie  in  de eers te  react ie  werden genoemd namel i jk :  
burgerpart ic ipat ie ,  hoe verder  met  het  v is iedocument  en een nadere  invul l ing van de 
ombuig ingen.   
 
De voorzit ter  s te l t  een korte  schors ing voor het  u i twerken van een tekstvoorste l  voor .  
Scho rs ing  
De voorzit ter  zegt  dat  de raad  wordt  voorgeste ld wordt  om te  bes lu i ten,  gehoord de 
d iscuss ie :  
  Bul l i t  één verva l t .  
  De in d i t  voors te l  gepresenteerde doe ls te l l ingen en hun f inanc ië le  e ffecten vast  te  s te l l en .  
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  De st ructure le  ombuig ingsopgave voora lsnog te  bepa len op €  1 .360.000, -  per  jaar  met  
ingang van 1 januar i  2016,  met  daarbi j  de  afspraak dat  de aard en omvang van de opgave 
jaar l i jks  wordt  getoets t  in  de komende be le idsbegrot ingen.  

  Bul l i t  v ier  te  schrappen en daar  voor in  de p laats ,  het  n ieuwe bul l i t  dr ie  toe  te  voegen:  
  Het col lege op te  dragen in  september  met  een voors te l  te  komen waar in een nadere 

u i twerk ing wordt  gegeven aan burgerpart ic ipat ie ,  he t  proces  toekomstv is ie  en de 
ombuig ingen.   

Met  name a ls  het  gaat  om burgerpart ic ipat ie  en het  daarvan neer leggen bi j  het  co l lege wi jkt  
a f  van eerdere  bes lu i ten d ie  genomen z i jn voor  wat  betreft  de lange termi jn  agenda en zoa ls  
daar  in het  seniorenconvent  over  i s  gesproken.  Het  col lege zorgt  in  september  voor een 
nader  voorste l .   
De gewi jz igde mot ie  wordt  in  s temming gebracht :  
Mot ie  1 :  Kaders  voor bezuin ig ingen.  De raad bes lu i t  a l le  u i tgaven ten behoeve  van het  
funct ioneren van de  gemeenteraad tenminste  te  verminderen met  een percentage  waarmee de 
inkomsten ui t  het  Gemeentefonds zu l len verminderen en di t  bes lu i t  reeds te  verwerken in de 
be le idsbegrot ing voor 2011.  Inged iend namens D66 en GVH 
 
De voorzit ter  s te l t  voor dat  de  raad d i t  doet  vanui t  een werkgroep ui t  z i jn  midden 
samengeste ld  
 
De heer  Berends ,  namens de Chr is tenUnie ,  s te l t  voor dat  de  werkgroep bestuur l i jke  
vern ieuwing opdracht  te  geven di t  te  doen,  daar  z i jn  a l le  f ract ies  in  vertegenwoordigd.   
 
Mevrouw Legemaat ,  namens D66,  wi l  wel  voorste l len dat  de  gr i f f ier  z i t t ing  neemt in  deze 
werkgroep.  
 
De voorzit ter  zegt  dat  de  gr i f f ier  in  ieder  geval  b i j  de  werkgroep z i t .  
Het  voorste l  bet ref t  dus  geen burgerpar t ic ipat ie  met  betrekking tot  de v is ie  en de  
bezuin ig ingen,  maar  burgerpart ic ipat ie  breed.   
 
3 e  t e rmi jn  
De heer  Valkema ,  namens het  CDA, heeft  geschetst  dat  burgerpart ic ipat ie  een breed sca la  
van onderwerpen kan betreffen.  In d i t  raadsvoorste l  gaat  het  over  de  toekomst  van Haren en 
de ombuig ingen en het  bet rekken van burgers  daarb i j .  Een brede  not i t ie  over  een v is ie  op 
burgerpart ic ipat ie  i s  pr ima,  maar  n iet  nodig  voor  de ombuig ingen.  
 
De heer  Berends ,  namens de Chr is tenUnie ,  kan z ich daarbi j  aans lu i ten.  Dit  s tuk kr i jg t  nu 
ju is t  vanwege de gevoerde d iscuss ie  een bes l ispunt  dat  er  oorspronke l i jk  nie t  in opgenomen 
was ,  namel i jk  de  brede burgerpar t ic ipat ie .  Dat  hoort  h ier  n iet  thuis  en i s  ie t s  van de  raad en 
niet  van het  co l lege .  De raad d ient  dat  op te  pakken en niet  terugleggen bi j  het  co l lege .  
 
Mevrouw Legemaat ,  namens D66,  zegt  dat  het  co l lege een manifest  heeft  waar  
burgerpart ic ipat ie  de  gronds lag i s  voor a l le  hande len.  
 
De heer  Berends  v indt  dat  u i t s tekend,  laat  dan de burgerpart ic ipat ie ,  ger icht  op de  v is ie  en 
ger icht  op de ombuig ingen onderdeel  z i jn  van het  voors te l  en n iet  de  burgerpart ic ipat ie  in  de 
breedste  z in van het  woord.  Dat  gaat  te  ver  en zou een proces vanuit  de raad  moeten z i jn .  
 
Mevrouw Legemaat  gaat  akkoord met  de wi jze  waarop de voorz i t ter  het  heef t  verwoord.  
 
Motie  1  Kaders  voor bezu in ig ingen wordt  in s temming gebracht :  
Als  de  raad deze mot ie  aanneemt dat  komt er  een werkgroep d ie  h ier  u i tvoer ing aan gaat  
geven.  
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Voor :  PvdA,  D66,  GVH, de  Chr is tenUnie  en het  CDA 
Tegen:  GroenLinks en de VVD 
De mot ie  wordt  aangenomen.  
 
De voorzit ter  zegt  dat  wordt  voorgeste ld  dat  raad  instemt  de in  d i t  voorste l  gepresenteerde  
doe ls te l l ingen en hun f inanc ië le  ef fecten vast  te  s te l len.  De s t ructure le  ombuig ingsopgave 
voora lsnog te  bepa len op € 1 .360.000, -  per  jaar  met  ingang van 1 januar i  2016,  met  daarbi j  de 
afspraak dat  de  aard en omvang van de opgave  jaar l i jks  wordt  getoets t  in de  komende 
be le idsbegrot ingen Het  col lege op te  dragen in september  met  een voorste l  te  komen waar in  
een nadere u i twerk ing wordt  gegeven aan burgerpar t ic ipat ie ,  het  proces toekomstv is ie  en de 
ombuig ingen.  
 
De heer  Berends ,  namens de Chr is tenUnie legt  een s temverk lar ing af .  De heer  Berends 
verk laart  het  eens te  z i jn  met  bu l l i t  3 ,  met  u i tzonder ing van het  brede s tuk over  de  
burgerpart ic ipat ie .   
De voorzit ter  concludeer t  dat  over igens a l le  f ract ies  voor  z i jn ,  met  u i tzonder ing van 
GroenLinks .  Het  voors te l  aangenomen.  Aldus bes loten.  
 
10 .  Aanbesteding accountantscontro le  2010 t/m 2013 
De voorzit ter  concludeer t  dat  de raad  Ernst  & Young Accountants  benoemt a ls  contro lerend 
accountant  ex art ike l  2 .1  van de  Verordening voor  de contro le  op het  f inanc ië le  beheer  en op 
de inr icht ing  van de f inanc ië le  organisa t ie  van de gemeente Haren voor de contro le  van de  
jaarrekening van de boekjaren 2010 tot  en met  2013.  
Het  voorste l  wordt  unaniem aangenomen.  Aldus bes loten.   
 
11 .  Wi jz ig ing Verordening mater ië le  f inanc ië le  ge l i jks te l l ing  onderwi j s  
Mevrouw Bachman ,  namens D66,  merkt  op dat  in  de  br ief  van het  Minis ter ie  nogmaals  
wordt  herhaa ld  wat  in het  s tuk staat .  Dat  a l le  zaken d ie  aangepast ,  dan we l  opgeknapt ,  of  
aangebracht  worden,  gerea l i seerd d ienen te  z i jn voor 1 januar i  2011.  Gezien de  b i jges loten 
l i j s t  vraagt  mevrouw Bachman z ich af  of  dat  haa lbaar  is?  
 
De heer  Niezen ,  namens GroenLinks ,  zegt  dat  ten aanzien van de dekking van de kosten 
wordt  geste ld  dat  d ie  u i t  bestaande begrote  budget ten betaa ld  kunnen worden.  Dit  is  n ieuw 
be le id ,  i s  d i t  echt  a l lemaa l  a l  begroot  in 2010 of  gaat  d i t  ten koste  van andere  u i tgaven d ie  a l  
begroot  z i jn b innen d ie  posten?  
 
Wethouder Pek ,  namens het  co l lege ,  verwacht  nog d i t  jaar  a l les  te  kunnen rea l i seren.  Eén 
punt  zou kr i t i sch kunnen worden,  maar  ook daar  bestaat  de  mogel i jkhe id om ook dat  d i t  jaar  
nog te  doen.  Vee l  i s  a l  in  gang gezet  en moet  d i t  j aar  gedaan worden om het  ge ld nie t  mis  te  
lopen.  Dit  komt u i t  bes taande budgetten,  er  worden zaken gedaan d ie  gepland z i jn  en 
daardoor  kan het  extra  ge ld  b innengehaa ld  worden.  Er worden n iet  a l le r le i  extra  zaken 
gedaan om het  ge ld  b innen te  ha len .  De heer  Niezen  vraagt  of  het  bes taand be le id verder  
vol led ig  kan worden u i tgevoerd?  Wethouder Pek  antwoordt  bevest igend.  
 
De voorzit ter   conc ludeert  dat  de raad  de wi jz ig ingsverordening en de  b i jbehorende  
toe l icht ingen voor  de  Verordening mater ië le  f inanc ië le  ge l i jks te l l ing  onderwi js t  vas ts te l t  en 
voor  het  verbeteren van het  b innenkl imaat  en voor het  aanbrengen van energ iebesparende 
maatrege len eenmal ig  €  67 .644, -  voor het  gemeente l i jk  dee l  van de  cof inanc ier ing 
beschikbaar  s te l t .  Aldus  bes loten.   
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12.  Wet  invester ing in jongeren (WIJ)  en Wet  werk en bi j s tand (WWB) 
Mevrouw Schuil ing ,  namens de PvdA,  vraagt  hoe het  maatwerk wordt  ingevuld,  z i jn er  ook 
l i jnt jes  u i tgezet  met  ROC’s  of  job coaching?  Maatwerk is  pracht ig ,  maar  s te l  dat  het  n ie t  lukt  
om het  he lemaa l  voor e lkaar  te  kr i jgen en iemand tussen wal  en sch ip  dre igt  te  va l len ,  i s  er  
dan een vangnet  voor ,  voora l  in de r icht ing van prevent ie?   
 
De heer  Fennema ,  namens D66,  had een aanta l  vragen voor  de raadscommiss ie  van 15 juni  
j l .  voorbere id  en vooraf  wethouder  Groot  ge ïnformeerd.  Dat  i s  opgevat  a l s  schr i f te l i jke  vraag 
en de  beantwoord ing i s  keur ig  naar  de raad  gestuurd.  Graag ontvangt  de  heer  Fennema,  van 
degene  d ie  verantwoordel i jk  i s  voor  de beantwoording ,  een nadere  prec iser ing van de 
antwoorden.  Graag voorz ien van concre te  voorbee lden van de p lannen,  waarbi j  pro jecten met  
namen genoemd worden.  Hoe verhoudt  de bespreking van d i t  onderwerp z ich tot  het  
co l legebes lu i t  van deze week,  waar in  s taa t  dat  er  samenwerking wordt  gezocht  met  de d ienst  
SOZAWE Groningen?  Heeft  het  co l lege  a l les  u i tbesteed,  of  wordt  het  h ier  in  huis  gedaan? 
Mevrouw Kerremans ,  namens de VVD, vraagt  in aans lu i t ing op de laats te  vraag ,  hoe deze  
gemeente l i jke  inspanningen z ich verhouden tot  de werkzaamheden van het  UWV en 
u i tzendbureaus?  Op pagina 5 van de toe l icht ing s taat  dat  de gemeenten meer  f inanc iee l  r i s ico 
lopen.  Wat  z i jn  voor de gemeente Haren de begrot ings impl ica t ies?  Het  gaat  inmidde ls  om 
zevent ien personen.  Mevrouw Kerremans begr i jpt  dat  e r  sprake  i s  van een parad igma 
wisse l ing ,  men kr i jg t  een u i tker ing mits ,  maar  men kr i jg t  geen u i tker ing tenzi j .  Op pagina 2  
s taat  dat  het  recht  op een bi j s tandsui tker ing verva l t ,  maar  daar  onder  s taat :  “onde r  b epaa lde  
voo rwaarden  kan t o ch  e en  inkomensvoo rz i en ing  g e g e v en  worden” .  Op pagina 4  s taat :  “voo r  j ong e r en  d i e  
r e ch t  h ebben  op  inkomensvoo rz i en ing  t r e ed t  g e en  v e rande r ing  op  t en  opz i ch t e  van  de  b i j s tandsp rakt i jk” .  
Dat l i jk t  tegenstr i jd ig .   
 
Mevrouw Van Duinen ,  namens GroenLinks ,  v indt  d i t  een pos i t ieve  rege l ing  d ie  inspee l t  op 
de mogel i jkheden van mensen en n ie t  op de onmogel i jkheden.  Het  ware  wense l i jk  dat  in  de  
toekomst ,  maar  dat  i s  een lande l i jke  zaak ,  één rege l ing komt waar  de Wet  werk en bi j s tand,  
de Wajong en de soc ia le  werkvoorz iening in  z i t .  Het  gaat  in  fe i te  om hetze lfde  soort  
inpass ing .  Ui te inde l i jk  gaat  het  n ie t  zozeer over  de rege l ing an s ich ,  dan we l  om de  
u i tvoer ing van d ie  rege l ing .  Er z i jn  inmidde ls  zwartboeken,  met  name over  de u i tvoer ing,  
geschreven.  Mensen voelen z ich niet  gez ien qua op maat  gesneden zaken.  Een ha l f  jaar  
ge leden g ing het  over  een of  twee personen in de WIJ ,  nu gaat  het  a l  om zevent ien personen.  
Het  aanta l  loopt  sne l  op.  Zeker  in een per iode van s t ructure le  werk looshe id i s  de  inpass ing 
en het  aanbieden van een passend aanbod,  waar  de gemeente voor s taat ,  van groot  be lang.  
Dat  b l i jkt  moei l i jk  te  z i jn ,  dat  va l t  ook u i t  ge lu iden u i t  Groningen op te  merken.  Wat  doet  de  
gemeente er  ze l f  aan?  Zoekt  z i j  b innenshuis  naar  p lekken waar  eventuee l  mensen een werk 
leer  aanbod kunnen volgen?  Zi t ten er  jongeren in  de c l iëntenraad? Hoe wordt  de  
vertegenwoordig ing  van de c l iëntenraad gerege ld a ls  daar  geen jongeren in  z i t ten?  De raad 
wi l  graag  rege lmat ig  op de hoogte  gehouden worden over  de ontwikke l ingen.  
 
Wethouder Siel ing ,  namens het  co l lege ,  zegt  dat  vanavond e igenl i jk  een technische  operat ie  
wordt  vastgeste ld .  Het  is  n ie t  de  bedoe l ing  een be le idsmat ige ,  inhoudel i jke  d iscuss ie  te  
voeren.  Die  d iscuss ie  wordt  a l t i jd  in  het  na jaar  gevoerd a ls  het  re - integrat ie  –  en 
par t ic ipat iebe le id wordt  besproken.  Daar  maakt  d i t  onderdeel  van u i t .  De wethouder  s te l t  
voor  de inhoude l i jke  vragen,  d ie  op z ich hee l  terecht  z i jn ,  op dat  moment met  e lkaar  te  
bespreken.  Dan kunnen de vragen worden afgezet  ten opzichte  van het  tota le  
instrumentar ium waarover  de gemeente beschikt  en inzet  voor a l le  mensen d ie  op d i t  moment 
in  aanmerking komen voor een u i tker ing.  Daar  maken jongeren onderdee l  van u i t .  Dan kan 
worden besproken of  dat  ju i s t  i s ,  of  dat  voldoende i s ,  of  dat  meer  of  anders  moet .  De nu 
geste lde vragen worden in  d ie  d iscuss ie  meegenomen.  Dit  wordt  a ls  toezegging opgenomen in 
de toezegg ingenl i j s t .  
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De voorzit ter  concludeert  dat  de  raad,  met  in  acht  name van de toezegging unaniem instemt 
met  de Verordening Werkleeraanbod WIJ  2010,  de Maatrege lenverordening WIJ 2010,  de 
Toes lagenverordening WIJ 2010,  de Verordening Cl iëntenpart ic ipat ie  2010,  de  Verordening 
Langdur ighe idtoes lag  2010,  de Fraudeverordening Soc ia le  Zekerhe id 2010.  
Onder  ge l i jkt i jd ige  intrekking  van:  de  Verordening c l iëntenpart ic ipat ie  Wet  werk en b i js tand ,  
de verordening Langdur ighe idtoes lag en de Fraudeverordening Wet werk en bi j s tand.   
Aldus  bes loten  
 
13 .  Herzien ing Algemene Plaatse l i jke  Verordening 
De heer  Niezen ,  namens GroenLinks ,  zegt  dat  d i t  een n ieuwe APV is .  Hier  za l  een andere  
opzet  achter  s teken.  Een aanta l  u i twi jz ingen,  dan we l  u i twerkingen door het  co l lege  roepen 
vragen op.  Moeten deze rege ls  opnieuw worden vastgeste ld  of  b l i jven de oude van 
toepass ing?  Hoe kunnen burgers  z ien wat  er  aans lu i tend op een APV aan rege ls  of  
aanwi jz ingen ge ldt?  In de Algemene Bepa l ingen s taat  dat  er  a l t i jd  b innen acht  weken een 
react ie  moet  z i jn  van de  gemeente .  Dat  v indt  GroenLinks erg  lang.  De heer  Niezen leest  in  
ar t ike l  245,  he t  b e t r ed en van  p lan t s o en ,  da t  er  een ontheff ing  nodig i s  om in het  p lantsoen te  
spe len.  Dat  l i jk t  een onzinnig  ar t ike l ,  dat  zeker  nie t  gehandhaafd wordt ,  waarom wordt  dat  
dan opgenomen? Dat  ge ldt  ook voor ar t ike l  257 ,  de  l o s l op ende  honden ,  h ier in  s taat  dat  b innen 
de bebouwde kom niemand met  z i jn hond los  mag lopen.  Dat  gebeurt  vee lvuld ig  en daar  
wordt  a l  jaren n iet  op gehandhaafd en dat  is  de  gemeente  ook n iet  van p lan .  Waarom wordt  
dat  ar t ike l  n iet  geschrapt?  Het  i s  over igens  we l  goed dat  bepaa lde  zaken aan bepaa lde  
p lekken aangewezen kunnen worden,  zoa ls  dat  in  spee lwe ides  geen honden mogen komen in 
verband met  de  hondenpoepproblemat iek .  
 
Mevrouw Kerremans ,  namens de VVD, wi js t  op b i j l age  twee ,  waar in toe l icht ing voor  
publ icat ie  op de webs i te  genoemd wordt ,  deze toch anders  d ient  te  z i jn  dan voor  intern 
gebruik ,  maar  dat  i s  n iet  het  geva l .  Het  gaat  h ier  om minimaal  80 pag ina ’s  in  deze lfde  
onbegr i jpe l i jke  taa l .  Mevrouw Kerremans s te l t  voor  een vers ie  op de webs i te  te  p laatsen,  
onder  vermeld ing van de opmerkingen dat  h ier geen rechten aan ont leend kunnen worden,  
d ie  tenminste  begr i jpe l i jk  zou z i jn voor  de  burger .  Uiteraard d ient  de APV vol ledige 
gepubl iceerd worden.  
 
De heer  Sprenger ,  namens de PvdA,  merkt  op dat  bi j  een aanta l  ar t ike len het  woord 
‘gereserveerd ’  s taat ,  wat  betekent  dat?  Vee l zaken z i jn  n iet  toegestaan,  hoe wordt  de  
handhaving gedaan?  Worden daar  pr ior i te i ten in geste ld .  
 
Burgemeester  Boumans ,  namens het  co l lege ,  zegt  dat  in a lgemene z in wordt  geprobeerd  het  
jur id isch rege ls te lse l  zo adequaat  mogel i jk  in te  r ichten.  Door  de  jaren heen is  enig  
achters ta l l ig  onderhoud opgetreden.  Dat  is  een van de redenen waarom is  gezegd n iet  meer  
a l les  op z i jn Harens te  verz innen,  maar  gebru ik te  maken van hetgeen de VNG aanre ikt .  Als  
dan,  zoa ls  nu i s  gedaan,  voor  het  VNG-model  wordt  gekozen,  dan kunnen de  aanpass ingen 
vanuit  de  VNG worden gevolgd,  dat  i s  vee l  minder  bewerke l i jk .  Dat  laa t  onver le t  dat  een 
aanta l  k le ine zaken spec i f iek in  Haren gerege ld moet  worden.  Onder  andere  de 
duivenproblemat iek.  Er  z i t  dus  nog een s te lse l  achter  wat  ook aangepakt  moet  worden,  dat  i s  
de volgende s lag .  Ter  voorkoming van verwarr ing wordt  a l les  wat  naar  de APV verwi js t  in 
overeenstemming met  de n ieuwe APV gebracht .  Dat  i s  een s lag  d ie  intern wordt  opgepakt  en 
dat  i s  een hele  k lus .  De toe l icht ing  i s  ook vanui t  de VNG aangere ikt .  De gemeente heeft  nu 
geen capac i te i t  om deze verhe lderend aan te  passen.   
In  de toe l icht ing t ref t  de  raad het  woord gereserveerd  aan.  Dat  kunnen ar t ike len z i jn ,  d ie  z i jn  
verva l len of  facu l tat ief ,  deze ar t ike len b l i jven gereserveerd staan tenz i j  in  de  toekomst  dat  
wi jz ig t .  Ten aanzien van ar t ike l  245,  er  z i jn p lantsoenen waar  het  gras  een bord je  heef t  
waarop staat  dat  toegang zonder  toestemming is  verboden.  
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Daar  bez iet  d i t  ar t ike l  op.  In de prakt i jk  wordt  h ier  n iet  op gehandhaafd.  In de  APV is  vee l  
gerege ld voor d ie  ene  keer  dat  het  gebeurt .  Ten aanzien van art ike l  257,  los lopende honden 
hebben geen handhavingpr ior i te i t .  Dat  kan veranderen,  in het  afge lopen ha lf  jaar  heef t  het  
co l lege een aanta l  keren een k lacht  ontvangen op d i t  gebied .  Dit  kan een i ssue  worden en dan 
zou de  gemeente daar  ie ts  mee moeten doen.  Een soortge l i jke  d iscuss ie  heeft  in  het  
Meerschap plaatsgevonden,  over  het  n ie t  los  la ten lopen van honden in het  
Meerschapsgebied .  Ve i l ighe idsha lve zou d i t  ar t ike l  gehandhaafd d ienen te  b l i jven.  Ook 
gez ien het  fe i t  dat  nu het  VNG-model  gevolgd  wordt  i s  het  n iet  verstand ig  om ar t ike len te  
schrappen.   
 
De voorzit ter  concludeert  dat  de  raad  instemt met  het  vasts te l len van de Algemene 
Plaatse l i jke  Verordening gemeente  Haren 2010.  Aldus  bes loten.  
 
14 .  Eerste  Bestuursrapportage 2010 
De voorzit ter  zegt  dat  de Burap u i tgebre id  aan de orde  is  geweest  en s te l t  voor nu te  
beperken tot  wat  nog moet  worden toege l icht  en het  geven van een pol i t ieke mening.  
De heer  Prenger ,  namens de VVD, zegt  dat  het  co l lege in  antwoord op de in  commiss ie  
geste lde vragen concreet  op papier  heeft  gezet  wat  de tota le  rente last  i s  op de vaste  
schulden.  De heer  Prenger  i s  geschrokken van de hoogte van dat  bedrag en de hoogte van het  
rentepercentage dat  op de gemidde lde u i ts taande schuld  wordt  betaa ld .  Bi j  de  beantwoording 
van de  vraag over  de WOZ-waarde  hoort  de heer  Prenger  graag wat  met  de 
areaa lontwikke l ing van + 0,7 wordt  bedoe ld? De objec tontwikkel ing  laat  een l ichte  ver lag ing 
z ien ,  dus  net to i s  sprake van een l ichte  ver lag ing .  De VVD is  b l i j  met  het  pos i t ieve  resu l taat  
van deze  burap van € 72.000, - .  Daar  kan je  op twee manieren naar  k i jken.  Als  een 
adminis trat ieve tussenstap op de  beheersbegrot ing en zeggen dat  er  wat  b i j  of  af  moet ,  of  
wat  verschuiven om op een bepaa ld  bedrag u i t  te  komen en dat  accepteren.  Of kr i t i sch te  
k i jken naar  wat  je  doet ,  wat  daaraan ten gronds lag  l ig t  en je  be le id scherp te  eva lueren aan de 
hand van deze Burap.  Dat  laats te  heeft  de  voorkeur  van de  VVD. Ook in  het  l icht  van de  
aanstaande bezu in ig ingen zou d i t  een goede  eerste  s lag  kunnen z i jn  om te  wennen aan het  
fe i t  dat  het  n iet  a l leen meer  wordt .  Dat  er  scherper  en kr i t i scher  wordt  gekeken en soms wat  
af  moet .  De oploss ing d ient  b innen het  budget  te worden gezocht ,  in  p laats  van ext ra  budget  
te  vragen:  van de  ‘easy  comfort  mode’  naar  de ‘cr i t ica l  mode’  en dat  kan mooi  in  deze Burap.  
De VVD ste l t  z ich daarbi j  de vraag  of  het  resu l taa t  van € 72.000, -  voldoende is .  Kan daar  
ie t s  b i j  a ls  scherp naar  bepaalde  onderde len wordt  gekeken? Punten d ie  de vor ige  keer  aan de  
orde z i jn gekomen,  bi jvoorbee ld  of  bepaa lde onderhoudsbudgetten,  d ie  vr i j  u i tvoer ig  
opgevoerd worden in deze burap.  Kunnen die  b innen de begrot ing teruggevonden worden?  
Dit  ook tegen de achtergrond dat  het  voor bepaa lde posten merkwaard ig  i s  dat  in  2008 a l  
bekend was  dat  deze er  waren en toen bes loten i s  deze door  te  schuiven naar  2010.  Waarom 
staa t  zo’n  post  dan n iet  in  de begrot ing 2010,  b i jvoorbee ld ’ t  Clockhuys .  Nu moet  het  a ls  
ext ra  post  worden bi jgeraamd.  Dus een extra  s t imulans om te  k i jken of  het  n ie t  b innen een 
groter  onderhoudsbudget  teruggevonden kan worden.  Het  i s  we l  een luxe om € 50.000, -  u i t  te  
geven voor  het  d ig i ta le  bouwdoss ier .  Het  moment  i s  er  nu misschien voor ,  maar  b innen 
afz ienbare t i jd  d ient  fors  bezu in igd te  worden.  De post  voor  het  opschonen van de  s loten,   
€  20.000, -  i s  een fors  bedrag .  Er i s  geen s loot  b i j  gekomen in het  a fge lopen jaar .  Wat  was het  
oorspronke l i jke  bedrag en kan h ier  b innen het  budget  een oploss ing  voor  gevonden worden?  
Het  bedrag van € 6 .000,-  voor het  E- loket  zou binnen het  budget  Andere Overhe id gevonden 
d ienen te  worden,  apart  b i j ramen is  n iet  acceptabe l .   
 
Mevrouw Van Duinen ,  namens GroenLinks ,  heeft  in de raadscommiss ie  a l  gezegd dat  de 
burap er  mooi  u i tz ie t  gez ien het  pos i t ieve  sa ldo,  maar  b i j  nadere  beschouwing is  dat  bee ld 
behoor l i jk  gef la t teerd .  Met  name door  de n ie t  u i tgevoerde reconstruct ie  van het  kru ispunt ,  
d ie  reconstruct ie  gaat  in  de  komende jaren we l  u i tgevoerd  worden.  
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Als  de  meer jar ige  e ffec ten van deze  burap worden beschouwd,  dan gaat  het  om een forse  
u i tze t t ing van de begrot ing,  met  name structuree l .  GroenLinks  kan z ich niet  v inden in de 
burap en heef t ,  samen met  andere par t i jen,  een aanta l  amendementen voorbere id .  Er  zou vee l  
meer  s tur ing op onderhoud plaats  d ienen te  v inden.  Het  gaat  a l lemaa l  over  onderhoud dat  
zeker  gepland kan worden.  Dat  betekent  n ie t  dat  het  onderhoud dat  noodzake l i jk  is ,  n ie t  
u i tgevoerd kan worden,  maar  we l  dat  er  in de  toekomst  keuzes  gemaakt  en geschoven moet  
worden.   
 
Amendement  C:  Burap Onderhoud gebouwen.  Bes lu i t  de  gevraagde  extra  inc idente le  
midde len voor onderhoud aan de  Kinderopvang Hemsterhuis laan,  ’ t  Clockhuys  en (be s l i s punt  
aangepas t  was  Me l l enho r s t )de  Tiehof  en het  extra  benodigde invester ingskred iet  voor  te  
ac t iveren onderhoudsuitgaven aan k inderopvanggebouwen niet  te  verstrekken.  Ingediend 
door :  GroenLinks ,  CDA, GVH, D66 
 
Amendement  B:  Burap Bouwdoss iers .  Bes lu i t  de  gevraagde extra  inc idente le  middelen voor  
het  d ig i ta l i seren van bouwaanvragen n iet  te  verstrekken,  de  werkzaamheden te  s taken en het  
te  hervatten van deze werkzaamheden opnieuw op te  voeren in een be le idsbegrot ing in  
f inanc iee l  gunst iger  t i jd .  Inged iend door :  GroenLinks ,  D66,  GVH en CDA. 
De heer  Valkema ,  namens het  CDA, merkt  naar  aanle id ing van het  amendement  onderhoud 
gebouwen op dat  in de  burap gesproken wordt  over  een cv kete l  in de  Mel lenshorst .  In het  
amendement onder  consta terende dat  wordt  verwezen naar  de Tiehof  en in  het  bes lu i t  naar  
de  Mel lenshorst .  Zit  de  cv kete l  in d i t  amendement  begrepen? Mevrouw Van Duinen  zegt  dat  
het  h ier  om het  onderhoud van de gebouwen gaat ,  het  bes l i spunt  wordt  aangepast .  
De heer  Valkema  consta teerde in de raadscommiss ie  a l  dat  deze  burap een u i tzet t ing  van 1 ,2  
mi l joen tot  en met  2014 kent .  Zoju is t  i s  gesproken over  ombuig ingen voor deze  gemeente  tot  
een aanzienl i jk  bedrag .  Het  bezu inigen beg int  met  het  op de hand houden van de  knip.  Te 
gemakkel i jk  vraagt  het  col lege  een groot  aanta l  u i tzet t ingen van middelen v ia  deze  burap.  In  
enkele  geva l len z i t  daar  n ieuw be le id  b i j  en zou een raadsvoorste l  beter  op z i jn  p laats  z i jn .  
Met  de  amendement  worden e igenl i jk  kaders  afgesproken d ie  in  de  begrot ing z i jn  geste ld .  
Het  i s  aan het  co l lege ,  de organisa t ie  en de budgethouders  om u itvoer ing  te  geven binnen de  
geste lde budgetta i re  kaders .  Deze  u i tzet t ing i s fors .  In deze t i jd  mag best  een s t r ingenter  
begrot ingsbe le id  worden gevoerd.  Het  CDA steunt  de amendementen.  
De mega invester ing in  de CV-kete l  van de  Mel lenshorst ,  een extra  budget  verzoek van  
€  15.000, - ,  daardoor  komtde tota le  invester ing voor  de  CV-kete l  u i t  op € 32 .500, - .  Dat  
bedrag is  bui ten a l le  proport ies .  De raad heeft  eerder  budgetten vastgeste ld en de  invester ing 
d ient  b innen d ie  budgetten plaats  te  v inden.  
 
Amendement  A:  Burap CV-kete l .  Bes lu i t  de  gevraagde ext ra  invester ing te  schrappen.  
Ingediend door het  CDA.  
 
Het  CDA heeft  dee ls  antwoord gekregen op haar  vraag over  de WOZ. De gr i f f ier  meldde dat  
het  ander  antwoord onder  weg zou z i jn .  De vraag was of  b i j  de vasts te l l ing  van het  OZB-
tar ief  2010 de correct ie  op de WOZ-waarde is  meegenomen? 
Op pag ina  18 werd gesproken over  samenwerkingsconstruct ies  met  Groningen.  De Soc ia le  
Dienst  van de  gemeente  Groningen kwam zoju is t  a l  te r  sprake .  In de  raadscommiss ie  i s  
gezegd dat  vóór een d ienst  wordt  u i tbesteed of  tot  een samenwerkingsconstruct ie  wordt  
overgegaan,  de raad  een not i t ie  ontvangt  d ie  in de raad  wordt  besproken.  Het  co l lege heeft  
toegezegd met  processtappen te  komen.  Kan d i t  in de  toezeggingenl i j s t  worden opgenomen? 
 
De heer  Berends ,  namens de Chr is tenUnie ,  v indt  het  jammer  te  moeten constateren dat  
s t ructure le  mutat ie  tegen de €  200.000 , -  lopen.  Eerder  a l  i s  gezegd dat  eenze lfde bedrag door 
de gemeente wordt  ontvangen vanwege  de kr imp.  Dat  bedrag i s  h ier  nog niet  in verwerkt .  
Dat  bedrag is  ook structuree l  en geef t  aan hoe  het  op en neer  gaat  met  de rapportages .  
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Waar  gewerkt  wordt ,  worden fouten gemaakt .  Het  i s  we l  hee l  sneu om te  constateren dat  je  
€  100 .000, -  gemist  hebt  b i j  he t  maken van de  begrot ing b i j  de a lgemene dekkingsmidde len 
voor  wat  betref t  de  WOZ, want  dat  maakt  het  grote  verschi l .  
 
Mevrouw Sloot ,  namens Gezond Verstand Haren,  bedankt  het  co l lege voor de beantwoord ing  
van de  vragen.  GVH dient  een aanta l  amendement mede in  en ondersteunt  het  amendement  
van het  CDA ten aanzien van de  CV-kete l  in de Mel lenshorst .  
 
Mevrouw Legemaat ,  namens  D66,  s lu i t  z ich aan b i j  de woorden van de  heer  Prenger .  De 
burap geeft  een roosk leur ig  bee ld ,  maar  er  z i t  nog dr ie  ton doorgeschoven van het  kru ispunt  
Schar lakenlaan/Onnerweg in .  Die dr ie  ton komen we la ter  aan de  andere  kant  van de s treep 
weer  tegen.  Er  i s  dr ie  ton doorgeschoven,  dus  de b l i jdschap van de  heer  Berends over  de  
€  180 .000, -  wordt  n ie t  gedee ld .  Als  d ie  dr ie  ton n iet  was  doorgeschoven had de burap er  hee l  
anders  u i tgez ien.  Het  i s  goed om tevreden terug te  k i jken op de groe icu l tuur ,  waar in s teeds  
meer  kon,  maar  de  gemeente s taat  nu voor een andere opgave.  Wat  D66 betref t  wordt  daar  
d irect  mee gestar t .  De amendementen van GroenLinks en CDA worden onders teund.  D66 
d ient  de  vo lgende amendementen in :  
 
Amendement  D.  Burap E- loket .  Bes lu i t  de gevraagde inc idente le  middelen voor  de rea l i ser ing 
van het  E- loket  n iet  te  verstrekken.  Inged iend namens D66,  CDA,  GroenLinks en GVH. 
 
Amendement  E.  Burap Schonen van s loten.  Bes lu i t  de gevraagde ext ra  inc idente le  midde len 
voor  het  schonen van s loten n iet  te  verstrekken.  Inged iend door D66,  CDA, GroenLinks en 
GVH 
Het waterschap heeft  de e i sen verzwaard,  maar dat  heeft  ook te  maken met  hoe z i j  z ichze lf  
gaat  manifes teren,  u i t  angst  om opgeheven te  worden.  Strengere  e isen hoeven n iet  
noodzake l i jk  tot  kostenverzwar ing  te  le iden.  
 
Mevrouw Toxopeus ,  namens de PvdA, beg int  met  de inhoude l i jke  vraag over  het  convenant  
soc ia le  woningbouw, dat  z i j  zeer  be langr i jk  v indt .  Zi j  maakt  z ich zorgen over  de  problemen 
d ie  het  col lege  noemde.  In de raadscommiss ie  vroeg de raad om informat ie .  De wethouder  
gaf  aan dat  er  met  andere woningbouwcorporat ies  wordt  gesproken en zegde  toe met  een 
raadsvoors te l  te  komen.  Wat betekent  dat?  Nieuw be le id?  Kan het  co l lege toe l ichten waarom 
een raadsvoors te l  vo lgt  en geen raadsber icht?  De PvdA vindt  dat  de  €  6 .000, -  voor  het  E-
loket  gewoon u i t  het  budget  Andere Overhe id moet ,  het  amendement wordt  gesteund.  Ten 
aanzien van het  schonen van het  s loten vraagt  de PvdA wat  prec ies  de  extra  kosten z i jn  d ie  
gemaakt  moeten worden voor het  schonen en z i jn  d ie  kosten a l  gemaakt?  De kosten worden 
a ls  inc identee l  aangemerkt .  De PvdA zou het  co l lege  voor  2011 wi l len opdragen om op een 
andere  wi jze ,  door  meer jar ig ,  vooraf  of  creat ief  het  kostenniveau terug  te  brengen naar  dat  
van 2009.  Het  d ig i ta le  bouwdoss ier  is  nog nie t verp l icht  en l i jk t  een luxe .  Het  kan dat  ooi t  
worden.  GroenLinks s te l t  in  haar  amendement voor te  wachten op f inanciee l  betere  t i jden.  
De PvdA verwacht  h iervoor  de  komende ja ren geen f inanc ië le  ru imte te  hebben.  Als  het  nu 
n iet  wordt  gedaan dan d ient  eer l i jk  geste ld  te  worden dat  het  n iet  wordt  gedaan.  Dat  gaat  de 
PvdA te  ver .  Als  we het  wi l len doen moet  het  nu.  De s trenghe id naar  de  f inanc iën i s  er  a l ,  
ook in deze  burap.  Het  co l legevoorste l  wordt  gesteund.  Mevrouw Van  Duinen ,  namens 
GroenLinks ,  heeft  ook in  de vor ige  termi jn gezegd dat  d i t  meegenomen kan worden in  de 
ombuig ingen.  Het  s taat  n ie t  los  van het  toekomst ige  verhaa l .  Hier  wordt  gezegd het  nu n iet  
te  doen en de wensen van de burgers  mogel i jk  in de  toekomst  we l  te  honoreren.  Mevrouw 
Toxopeus  verwacht  hier  vanaf  2011 geen f inancië le  ru imte  meer  voor  te  hebben en in  2010 
nog we l .  Daarom volgt  z i j  het  co l legevoorste l  om het  nu te  doen.  Mevrouw Legemaat ,  
namens D66,  i s  het  n iet  eens  met  de redener ing  dat  er  nu ge ld voor i s .  Haren heeft  aan de 
rente last  een schuld  van € 3 .000, -  per  inwoner .  Deze  gemeente heeft  meer  schuld dan ge ld .  
Mevrouw Toxopeus  zegt  dat  de PvdA een andere  inschat t ing heeft .  
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Ook z i j  wi l  sober  naar  de toekomst  z i jn ,  maar  i s  n iet  zo negat ief  over  de f inanc ië le  s i tuat ie  
van de  gemeente Haren.  Er  z i jn  gemeenten d ie  e r  vee l  s lechter  voor s taan.  In de Nota 
reserves  en voorz ien ingen,  d ie  naar  september is  doorgeschoven met  het  verzoek aan het  
co l lege wi jz ig ingen aan te  brengen,  s tond dat  er  nog geen breed beheer  i s .  Het  co l lege werkt  
aan breed beheer  voor  a l le  gemeente l i jke  gebouwen.  Er is  ze l fs  nog geen ega l i sat ie fonds om 
meeva l lers  en tegenval lers  te  dempen.  Daar  wordt  aan gewerkt .  Het  col lege  wordt  verzocht  
ie t s  meer  te  verte l len over   de s t ructure le  aanpak van onderhoud van gemeente l i jke  gebouwen 
en te  zorgen dat  de  raad niet  te lkens met  onverwachte tegen – en soms meeva l lers  wordt  
geconfronteerd.  Als  naar  de inhoud wordt  gekeken,  dan zou de PvdA het  onderhoud graag d i t  
j aar  la ten p laatsv inden.  Het  z i jn  socia le  gebouwen,  Kinderopvang,  buurthuizen,  T iehof ,  ’ t  
Clockhuys  en d ie  moeten goed op orde b l i jven .  Als  het  we l  u i tgevoerd wordt ,  dan betekent  
dat  ook werkge legenhe id voor schi lders  – en ins ta l la t iebedr i jven,  voor de k le ine ondernemers  
in  de gemeente .  De PvdA wi l  dat  het  schi lderwerk Hemsterhuis laan,  de  vervanging  van 
dakleer ,  de schi lderbeurt  van ’ t  Clockhuys ,  asbestsaner ing Tiehof ,  dakbedekking ,  CV-kete l  en 
rege laar  Mel lenshorst  doorgaat .  Sommige  zaken s taan a l  vanaf  2006 en z i jn  toen n ie t  
u i tgevoerd.  Laat  dat  dan a ls jebl ie f t  in  2010 we l  doen.  Er  wordt  makkel i jk  gezegd in het  
amendement  dat  het  door  schuiven van de budget ten we l  mogel i jk  is .  Als  dat  zo was  dan was  
het  h ier  n ie t  opgevoerd !  Graag van het  co l lege  een bee ld  of  deze werkzaamheden in 2010 
verr icht  kunnen worden en wat  daarvoor nodig i s?  De PvdA wi l  in  ieder  geva l  dat  deze 
werkzaamheden in 2010 p laatsv inden.  
Mevrouw Legemaat  vraagt  waarom di t  dan nie t  in  de  begrot ing staat  a ls  d i t  in 2006 a l  had 
moeten p laatsv inden?  Mevrouw Toxopeus  i s  daarvan n iet  op de hoogte .  Het  gaat  om de 
afweging d ie  gemaakt  moet  worden over  de gewenste  kwal i te i t  van de gemeente l i jke  
gebouwen.  Het  gaat  er  dan n iet  zozeer  om hoe d i t  zo gekomen is ,  het  gaat  om de inhoud.  
Mevrouw Van Duinen  s te l t  voor dat  de PvdA het  amendement  dan s teunt ,  dat  zegt  immers 
dat  er  meer  s tur ing nodig  i s .  Di t  onderhoud i s  p lanbaar ,  e r  kunnen zaken naar  voren gehaa ld 
worden opgeschoven.  Er  i s  n iet  gezegd dat  het  onderhoud niet  moet  p laa tsv inden,  maar  we l  
dat  er  beter  budgetbeheer  d ient  p laats  te  v inden.  Mevrouw Toxopeus  merkt  op dat  
GroenLinks voorste l t  om het  bedrag  n iet  ter  beschikking  te  s te l len.  GroenLinks kan dan wel  
zeggen dat  dat  kan,  maar  de  PvdA hoort  dat  graag  van het  col lege .   
 
Wethouder Siel ing ,  namens  het  co l lege ,  i s  net  a l s  de VVD geschrokken van de  rente last .  Dat  
ge ldt  voor  de he le  burap.  Bi j  de volgende burap d ient  nog kr i t i scher  geworden gekeken naar  
met  welke  voorste l len het  co l lege naar  de raad  gaat .  Met  a l le  respect  voor  de wi jze  waarop 
dat  dusverre  i s  gedaan.  De t i jden z i jn  wezenl i jk  veranderd .   
Areaa lontwikkel ing  betreft  de  volumeontwikke l ing .  Er  zou moeten worden onderzocht  of  het  
oplossen b innen het  budget  in  de toekomst  a ls  l i jn  van werken gehanteerd kan worden.   
Er  i s  sprake van een forse  s tructure le  u i tzet t ing .  De wens om str ingenter  begrot ingsbe le id 
s lu i t  aan b i j  de  wens  van de wethouder .  Het  antwoord op de vraag over  de WOZ volgt .  
 
Wethouder Pek ,  namens het  co l lege ,  antwoordt  op de vraag van de PvdA over  het  
convenant .  Woonborg  heeft  aangegeven dat  ze  moeite  heeft  het  convenant  u i t  te  voeren.  
Daarmee dre igen de  doe len van het  convenant  n iet  te  worden gehaa ld .  Het  col lege  vindt  d ie  
doe len be langr i jk  en wi l  daarom onderzoeken hoe d ie  doe len a lsnog gehaa ld  kunnen worden.  
Daarbi j  wordt  n ie t  a l leen met  Woonborg ,  maar  ook met  andere  woningbouwcorporat ies  
gesproken.  Het  gaat  om het  doe l  en het  midde l  i s  één of  meerdere woningcorporat ies .  Dat  
kan betekenen dat  het  convenant  moet  worden aangepast .  Het  co l lege v indt  het  be langr i jk  
om het  convenant  voor te  leggen aan de raad ,  omdat  er  sprake kan z i jn van wezenl i jke  
verander ingen,  daarom is  gekozen voor de vorm van een raadsvoorste l .  De wethouder  i s  het  
e igenl i jk  we l  eens met  het  in het  amendement bouwdoss iers  geste lde  bes lu i t .  Het  col lege  wi l  
het  we l  graag doen,  maar  kan er  mee leven om te  wachten op f inanc iee l  betere  t i jden.   
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Wethouder Groot ,  namens het  col lege ,  heeft  in  de raadscommiss ie  ook a l  geprobeerd u i t  te  
leggen waarom er  i s  gekozen voor een dure CV-kete l  met  een dure CV-rege laar ,  namel i jk  het  
gewenste  mul t id isc ip l ina ir  gebru ik van het  buurthu is  de Mel lenshors t .  In  deze b i jzondere  
s i tuat ie  worden dr ie  verschi l lende ru imtes  gecreëerd  b innen één ru imte .  De ru imtes  kunnen 
op versch i l lende manieren worden afges loten en moeten dan ook op versch i l lende manieren 
verwarmd kunnen worden.  Het  zou zonde z i jn een he le  grote  ru imte  te  gaan verwarmen a ls  e r  
maar  in een k le in  dee l  wordt  gebru ikt .  Dit  i s  een luxe oploss ing ,  d ie  tot  lagere  s tokkosten 
le idt .  Een forse invester ing,  d ie  z ichze lf  terug gaat  verd ienen.  
 
Burgemeester  Boumans ,  namens het  co l lege ,  merkt  op dat  er  een fout  s taat  in  het  bes lu i t  
b i j  he t  amendement  bouwdoss iers .  Er  zou moeten s taan:  “de  g e v raagde  ex t ra  in c id en t e l e  midde l en  
voo r  he t  d i g i ta l i s e r en  van bouwaanvragen  n i e t  t e  v e r s t r ekken .”  Wat  er  over igens s taat  doet  de 
suggest ie  dat  de eerste  €  43.000,- ,  d ie  a l  eerder  in  de begrot ing i s  opgenomen,  ook niet  
u i tgegeven had mogen worden.  Mevrouw Van Duinen ,  namens GroenLinks ,  zegt  dat  het  
u i te raard a l leen de  u i tzet t ing  betref t .  Burgemeester Boumans  s te l t  voor  na het  woord 
verstrekken een punt  te  zet ten.  Ten aanzien van het  amendement  onderhoud gebouwen wordt  
gezegd dat  er  geen euro naar  de gevraagde invester ingen gaat .  Vanui t  de bestaande budgetten 
gaat  d i t  n ie t  lukken.  Als  de raad  nu zegt ,  we doen het  n ie t .  Dan wordt  d i t  onderhoud nie t  
u i tgevoerd of  wordt  ie t s  anders  n iet  u i tgevoerd.  De kosten die  worden opgevoerd worden op 
één hoop gevoerd.  Daarmee wordt  geen recht  gedaan aan de zorgvuld ighe id waarmee het  h ier  
i s  geformuleerd.  B i jvoorbee ld het  meer jaren onderhoud voor de  Kinderopvang stond in 2006 
gepland en is  toen om moverende redenen niet  doorgegaan,  maar  nu aan de  orde.  De vraag  
zou kunnen z i jn  of  d ie  p lanning dan a l  n iet  in  juni  2009 bekend was?  Dat  i s  n iet  het  geva l .  
Dit  i s  typ isch ie ts  wat  in de  loop van het  jaar  op komt in  de  systemat iek zoa ls  we d ie  nu nog 
kennen,  namel i jk  zonder  verbreed beheer .  Vanaf  2011 wordt  met  verbreed beheer  gewerkt  en 
dan z i t  er  ook een ega l i sat iefonds  in .  Raad en col lege kunnen dan de  organisat ie  aangeven 
wat  hun budget  is  en dat  z i j  het  daarb innen moeten oplossen.  Nu is  dat  n ie t  geva l  en wordt  
er  met  deze ake l ige  manier  van begroten gewerkt .  Ook in de Bouwstenenbr ief  s tonden soms 
bedragen van € 1 .000 , -  of  €  2 .000, -  om in 2015 op te  voeren er  moet  een nieuw dakje  komen 
op het  tu inhuis  van de  begraafplaatsbeheerder .  Al lemaa l  dat  soor t  k le ine bedragen,  daar  zou 
de raad  n ie t  over  moeten praten,  maar  d ie  komen in  zo ’n  begrot ing te recht .  Met  verbreed 
beheer  i s  er  één pot  om a l les  mee u i t  te  voeren.  Het  i s  knap verve lend dat  d i t  gebeurt ,  maar  
voor  een dee l  verk laarbaar .  De burgemeester  s te l t  voor het  werk gewoon u i t  te  voeren,  met  
de bevest ig ing dat  raad  en col lege waarde hechten aan verbreed beheer .  Mevrouw Van 
Duinen ,  namens GroenLinks ,  zegt  dat  de wi jze  waarop de burgemeester  aangeeft  in de 
toekomst  te  wi l len handelen aanspreekt ,  want  dat  i s  de intent ie  van het  amendement .  Het  
i l lus t reer t  ook dat  er  vr i j  creat ief  gedacht  en geschoven kan worden.  Wat  GroenLinks betref t  
kr i jg t  het  col lege de ru imte  om te  k i jken waar  d i t  bedrag  e lders  gehaa ld kan worden.  
Burgemeester  Boumans  probeert  te  zeggen dat  a ls  er  met  verbreed beheer  wordt  gewerkt ,  
een meer jarenplan wordt  gemaakt ,  waar in een jaarplanning .  Duide l i jk  i s  wat  er  van jaar  tot  
jaar  wordt  gedaan,  met  het  beschikbare budget .  Je  zou kunnen zeggen,  daarom heb je  een 
ega l i sat ie fonds ,  dat  je  zaken wat  kunt  u i tef fenen.  Iets  wordt  wat  duurder  en ie ts  anders  wat  
goedkoper en zo ef fen je  d i t  u i t .  De s tukken beschouwend,  Kinderopvang was in 2006 
gepland,  g ing  n iet  door ,  zoa ls  in de raad besproken,  maar  wordt  nu opgevoerd.  Ten aanzien 
van het  buurthuis  gaf  wethouder  Groot  zoju is t  aan waarom dat  een vers tandig bes lu i t  zou 
z i jn .  De raad kan zeggen d i t  n ie t  te  doen,  omdat  de  raad d ie  duurzaamheid inspanning op 
termi jn n iet  te  wi l  rea l i seren.  De raad kan het  pr ima v inden dat  er  nu een goedkopere 
insta l la t ie  wordt  geplaats t .  B i j  de  werkvoorbere id ing loop je  soms tegen zaken aan.  In  de 
hu id ige sys temat iek is  dat  de en ige  manier  om het  aan de raad  voor te  bere iden.  Is  het  
daarmee n ieuwe be le id?  Het  i s  meer  on going.  Je  bent  bez ig  met  de operat ie ,  je  loopt  ergens  
tegenaan en legt  het  te r  accorder ing voor .  In deze gemeente  wordt  n ie t  voor  ieder  voorste l  
een apart  raadsvoorste l  gemaakt .  
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Voor  volgend jaar ,  zoa ls  ook a l  in  de commiss ie  toegezegd ,  werkt  deze gemeente  met  
verbreed beheer .  Naar  verwacht ing  z i jn  d i t  soort  zaken dan ui t  de  were ld .  Dit  i s  nog even de 
nas leep van een systeem dat  decennia  i s  gebruikt  in  Haren.   
De heer  Berends ,  namens de Chr is tenUnie ,  vraagt  of  het  verbreed beheer  een toezegging i s?  
Burgemeester  Boumans  zegt  dat  het  inste l len van verbreed beheer  een toezegging i s .  Het  
co l lege was dat  van plan.  Voor wat  bet ref t  het  E- loket ,  scharen onder  Andere  Overhe id 
ver toont  vee l  overeenkomsten met  de  Wmo.  Er  is  in  de raad zeer  u i tvoer ig  gesproken over  de  
Andere  overhe id .  Al le  programmaonderde len z i jn  minut ieus  benoemd in  kosten en be le id ,  
waarom het  moet  en hoe het  in  de t i jd  i s  gefaseerd .  Er i s  geen onderwerp,  waarover ,  op 
verzoek van de raad ,  zo u i tgebre id wordt  gerapporteerd in  a l le  Planning en Contro l  
documenten.  Toch wordt  te lkens ,  a l s  het  maar  even k l inkt  a ls  automat iser ing ,  onder  Andere  
Overhe id geplust .  Andere Overhe id is  een programma.  Het  E- loket  i s  het  inwoner  contac t  
centrum. Dat  va l t  n iet  onder  Andere Overhe id .  Het  bedrag van € 6 .000,-  va l t  te  verk laren 
omdat  de afde l ing Burgerzaken u i ters t  zorgvuld ig  met  col lege en raad communiceert .  Ze l fs  
we l  eens te  voorz icht ig .  Via  een managementrapportage  wordt  het  aangekondigd en op het  
laats te  moment pas  op ge ld gezet .  Er  wordt  dus geen c la im vooraf  ge legd,  maar  pas  a ls  men 
het  zeker  weet  en via  de  burap bere ikt  d i t  de  raad.  Het  gaat  h ier  om uren d ie  gemaakt  moeten 
worden om het  E- loket  te  int roduceren.  De raad geeft  aan dat  daar  geen extra  ge ld voor 
gevraagd mag worden,  omdat  dat  er  zo we l  even b i j  kan.  Dat  i s  n ie t  mogel i jk ,  dan kan ie ts  
anders  n iet  gedaan worden.  Als  de  raad  het  be langr i jk  v indt  met  d i t  amendement een s ignaa l  
af  te  geven,  dan za l  het  co l lege dat  accepteren en de  organisat ie  dat  melden,  maar  d i t  i s  een 
zeer  ser ieuze c la im.   
De schouwverpl icht ing i s  een ext ra  verp l icht ing van het  Waterschap,  misschien we l  om haar  
bestaansrecht  te  gronden maar  daarvan is  de  burgemeester  n ie t  op de hoogte .  Vroeger  hie ld  
het  Waterschap a l leen een schouw in  de zomer en nu ook in het  na jaar ,  dus  twee jaar l i jks .  Er  
wordt  ook scherper  gekeken naar  de s loten dan in  het  ver leden.  Mevrouw Van Duinen ,  
namens GroenLinks ,  inter rumpeert ,  en zegt  dat  dat  betekent  dat  het  n ie t  inc identee l  i s  zoals  
in  de burap aangegeven,  maar  s t ructuree l .  Burgemeester  Boumans  bevest igt  dat ,  maar  het  
co l lege heeft  gezegd dat  z i j  a l les  wat  z i j  voora lsnog inc identee l  kon zet ten ,  ook za l  doen.  Er  
worden dus meer  uren gemaakt  door de  aannemer ,  te  weten 100 uur .  Bovendien en daar  zou 
je  het  volgend jaar  aan kunnen s leute len,  i s  het  uurtar ief  gestegen.  Dat  z i t  ingebakken in het  
contract .  De vraag  is  of  het  contract  opengebroken kan worden.  De burgemeester  wi l  dat  
gesprek graag  namens de raad  aangaan.  Het  uurtar ie f  i s  ges tegen met  €  8 , -  per  uur .  Dat  geeft  
ext ra  kosten.  Wat  problemat ischer  i s ,  en daar  heef t  de  gemeente  geen invloed op,  i s  dat  het  
s torten vanui t  de  s loot  n iet  meer  op de walkant  mag.  De e igenaren van de be lendende 
perce len wi l len dat  niet ,  nog afgez ien van de  Mi l ieuwetgeving d ie  het  ook niet  toestaat .  Al les  
wat  u i t  de  s loot  wordt  gehaald  moet  dus afgevoerd worden.  De heer  Prenger ,  namens de 
VVD, zegt  dat  het  b i j  z i jn  weten gewoon op de wa l  wordt  gegooid .  Burgemeester  Boumans  
zegt  dat  de gemeenten ook s loten in e igendom heeft  d ie  n iet  grenzend aan e igen land z i jn .  
Het  gaat  om het  jaar l i jks  afvoeren van 2.200 kub afva l .  De pr i j s  h iervoor is  d i t  jaar  gestegen 
van € 6 ,50 per  kub naar  €  9 , -  per  kub en is  n ie t  be ïnvloedbaar .  De extra  uren geven een 
s t i jg ing  van €  6 .000 ,  het  uurtar ief  €  10 .000, -  en s tor tkosten €  5 .500, - .  Afgerond € 20.000, -
Het  i s  inc identee l  opgevoerd omdat  het  voor d i t  j aar  n iet  be ïnvloedbaar  i s ,  voor  volgend jaar  
wordt  geprobeerd dat  we l  be ïnvloedbaar  te  maken.  Het  co l lege  neemt dat  a ls  opdracht  op 
z ich ,  dat  i s  ook een toezegging .   
De burgemeester  ontraadt  amendement E.  Als  met  amendement D een s ignaa l  wordt  
a fgegeven dan kan men daar  meeleven,  maar  de raad moet  ge loven dat  d i t  verzoek n iet  
zomaar  b i j  de  raad  is  gekomen.  Amendement  C wordt  ontraden,  omdat  daarmee een groot  
aanta l  maatschappel i jke  inste l l ingen en inwoners  van deze  gemeente ,  voorui t lopend op de 
bezuin ig ingen ernst ig  tekort  gedaan worden.  Het  col lege  kan instemmen met  amendement  B,  
a l s  z i j  er  vanui t  mag gaan dat  het  a l leen betrekking heef t  op het  bedrag van €  50.000, -  en 
amendement  A wordt  ontraden.  
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De heer  Valkema ,  namens het  CDA, informeert  naar  de toezegging inzake de  
samenwerkingsconstruct ie  op pagina  18.  Die  toezegging  is  in  de  raadscommiss ie  gedaan en 
d ient  te  worden bevest igd om in de  toezegg ingenl i j s t  te  worden opgenomen.  
 
Burgemeester  Boumans ,  namens het  co l lege ,  zegt  dat  er in het  kader  van de  ombuig ingen 
vanze lfsprekend ook naar  organisat ie  en de ef fect iv i te i t  van de organisa t ie  wordt  gekeken.  
Een van de  zaken d ie  b innenkort  onder  de loep worden genomen is  wat  ze l f  kan worden 
gedaan en wat  kan worden u i tbesteed.  Het  co l lege  gaat  daarmee aan de s lag ,  dat  was a l  voor  
de verk iez ingen in gang gezet ,  ook naar  aanle id ing  van het  s topzetten van de samenwerking 
met  Tynaar lo .  Met  Groningen is  een k le ine  afspraak gemaakt  op het  gebied van soc ia le  zaken.  
Het  i s  n ie t  zo dat  de socia le  d ienst  naar  Groningen is  gegaan.  Op het  gebied van 
automat iser ing wordt  ook gekeken.  De burgemeester  zegt  toe daar  b i j  de  raad  op terug te  
komen,  maar  kan daar  op d i t  moment  geen termi jn  aan koppelen.  Voora lsnog wordt  2011 
genoemd.  De heer  Valkema  zegt  dat  de toezegging op d ie  manier  genoteerd  s taat .  De vor ige  
keer  i s  ook gesproken over  processtappen,  daar  wordt  nu n iet  over  gesproken.  Burgemeester  
Boumans  zegt  toe terug te  komen op d i t  onderwerp,  over  de  manier  waarop in  het  col lege  
beraden.   
 
Op verzoek van mevrouw Van Duinen ,  namens GroenLinks ,  volgt  een k le ine schors ing.  
Scho rs ing  
Mevrouw Legemaat ,  namens D66,  zegt  dat  amendement E,  over  het  schonen van de s loten 
wordt  ingetrokken.  De andere amendementen b l i jven gehandhaafd.  Ten aanzien van het  E-
loket  moet  dat  bedrag b innen het  budget  gevonden worden.  Ook ten aanzien van het  
onderhoud gebouwen gaat  mevrouw Legemaat  er  vanui t  dat  er  een adequaat  bedrag  i s  
opgenomen voor  het  beheer  en z i j  heeft  vernomen dat  de  gebouwen er  a l lemaal  keur ig  
b i j s taan.  In  t i jden van economische teruggang mag het  dan we l  even iet s  minder  en kan het  
in  de  begrot ing voor  volgend jaar  worden opgenomen.   
 
De voorzit ter  legt  u i t  dat  a l s  d i t  amendement  gehandhaafd bl i j f t  n ie t  gebeurt  wat  in  de burap 
s taat .  Het  col lege  za l  dan de ins te l l ingen en organisat ies  u it leggen dat  de  raad  d i t  heef t  
bes loten.  
 
2 e  t e rmi jn  
De heer  Valkema ,  namens het  CDA, zegt  dat  in de burap s taat  dat  Woonborg bestuur l i jk  
heet  la ten weten problemen te  hebben met  de u i tvoer ing van het  convenant .  Daar  s taat  n iet  
dat  z i j  het  heeft  opgezegd.  Wethouder  Pek zegt  net  dat  het  col lege na de zomer  met  een 
n ieuw raadsvoorste l  komt,  met  een n ieuw inhoudel i jk  convenant .  In de  raadscommiss ie  heeft  
het  CDA naar  de s ta tus  van het  convenant  gevraagd,  wat  de jur id ische haken en ogen z i jn ,  de 
r i s ico’s  en de consequent ies  en we lke  mogel i jke  opt ies  l iggen er  voor ons .  Dat  is  in  de 
toezegging  gedaan dat  er ,  na  de zomer ,  een raadsvoorste l  naar  de raad komt .  
 
Wethouder Pek ,  namens  het  co l lege ,  bevest igt  dat  Woonborg heeft  aangegeven dat  z i j  
moe ite  heeft  om het  convenant  u i t  te  voeren.  Daarom gaat  het  co l lege met  hen om tafe l  om 
voor  e lkaar  te  kr i jgen dat  z i j  het  toch u i tvoeren.  Het  co l lege verwacht  dat  dat  n iet  he lemaa l  
gaat  lukken,  omdat  Woonborg daar  problemen mee heeft .  Daarop vooru it  lopend,  omdat  het  
co l lege het  zeer  be langr i jk  v indt  en niet  wi l  wachten om over  een paar  maanden te  
concluderen dat  het  n ie t  gaat  lukken.  Daarom beraadt  het  co l lege  z ich nu a l  om een andere 
corporat ie  te  vragen daarbi j  te  he lpen.  Dat  zou betekenen dat  het  convenant  moet  worden 
aangepast .  Het  i s  nu met  één part i j  ges loten,  a ls  dat  met  meerdere par t i jen wordt  ges loten i s  
er  sprake  van een ander  convenant  en dat  moet  worden voorge legd aan de raad .  Misschien 
zegt  Woonborg na  de  zomer dat  het  wel  lukt ,  dan kan het  huid ige convenant  gehandhaafd   en 
u i tgevoerd worden.  
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De amendementen worden in s temming gebracht .   
Amendement  A Burap CV-kete l  
Voor :  D66,  GVH, Chr is tenUnie ,  GroenLinks en CDA 
Tegen:  PvdA en VVD 
Het amendement  i s  aangenomen.  
 
Amendement  B.  Burap Bouwdoss iers   
Voor :  D66,  GVH, Chr is tenUnie ,  GroenLinks ,CDA en VVD 
Tegen:  PvdA  
Het  amendement  i s  aangenomen.  
 
Amendement  C Onderhoud gebouwen 
Voor :  D66,  GVH, GroenLinks en CDA 
Tegen:  PvdA,   Chr is tenUnie  en VVD 
Het amendement  i s  aangenomen.  
 
Amendement  D E- loket  
Voor :  D66,  GVH, GroenLinks en CDA 
Tegen:  PvdA,   Chr is tenUnie  en VVD 
Het amendement  i s  aangenomen.  
De voorzit ter  brengt  het  raadsvoorste l  in s temming en vraagt  of  er  s temverk lar ingen z i jn .  
 
Mevrouw Toxopeus ,  namens de PvdA,  zegt  dat  het  amendement  gemeente l i jke  gebouwen is  
aangenomen.  GroenLinks  gaf  daarb i j  aan dat  de werkzaamheden wel  kon gebeuren door het  
schuiven van midde len.  Het  co l lege zegt  dat  dat  n ie t  mogel i jk  is .  De PvdA begr i jpt  dat  de  
anderen par t i jen wel  dege l i jk  d ie  werkzaamheden wi l len la ten verr ichten.  De PvdA vraagt  het  
co l lege  daarom of  z i j  r icht ing tweede burap of  andersz ins  kan k i jken of  het  mogel i jk  i s  om 
d ie  werkzaamheden we l  te  la ten verr ichten.  Moet  dat  in de  vorm van een vraag of  een 
verzoek aan het  co l lege?  Het  kan de bedoe l ing van de raad toch n ie t  z i jn om de 
onderhoudswerkzaamheden n iet  door  te  la ten gaan?  
 
De heer  Berends ,  namens de Chr is tenUnie ,  heeft  grote  moeite  met  d i t  amendement .  Voora l  
omdat ,  a l s  de heer  Berends  het  goed lees t ,  het  voor een dee l  werkzaamheden betreffen d ie  a l  
u i tgevoerd z i jn  of  in u i tvoer ing genomen z i jn ,  omdat  ie t s  geconstateerd  i s  en men het  goed 
wi l  doen.  Het  gaat  de  meerderheid  van de  raad om de bezu inig ing .  De u i tzet t ing  zou e igenl i jk  
n ie t  moeten.  In de  prakt i jk  bl i jkt  vaak in het  jaarvers lag  dat  een dee l  van de geplande 
werkzaamheden n iet  i s  u i tgevoerd.  Misschien kan in p laats  van de onderhoudsuitgaven n ie t  te  
verstrekken,  worden gevraagd act ie f  op zoek te  gaan om e lders  zaken u i t  te  s te l len en 
s l immer om te  gaan met  d ingen d ie  nog n iet  noodzake l i jk  z i jn .  Noodzake l i jke  werkzaamheden 
moeten we l  u i tgevoerd worden.  In  aans lu i t ing op mevrouw Toxopeus roept  de  heer  Berends 
het  co l lege  op te  onderzoeken of  er  in  de  budgetten van andere  zaken geschoven kan worden.   
Mevrouw Legemaat ,  namens D66,  i s  het  daar  u i te raard mee eens .  Eigenl i jk  v indt  D66 het  
vanze lfsprekend dat  dat  gebeurd.  
 
De voorzit ter  zegt  dat  d i t  we l  e rg  kort  door  de bocht  i s .  Dit  i s  een gebru ike l i jke  manier  van 
doen geweest  gedurende een aanta l  j aren.  Een aanta l  van de aanwezigen was  daar  n iet  b i j  de 
afge lopen jaren,  maar  zoa ls  het  vandaag gepresenteerd wordt ,  i s  dat  jaren gebeurd.  De raad  
zegt  nu dat  het  bedrag van €  80.000,-  geschrapt  wordt  en het  co l lege  daarvoor maar  een 
andere  oploss ing moet  zoeken door  een beet je  invent ie f  aan  te  besteden.  Het  kan z i jn  dat  
deze €  80 .000, -  we l  en een ander  bedrag n iet  wordt  gedaan,  dan schuif t  dat  bedrag gewoon 
door ,  dus houd je  jeze l f  voor de  gek.  De voorz i t te r  heeft  een vur ig  p le idooi  gehouden om het  
d i t  j aar  voor de  laa ts te  keer  nog op deze wi jze  te  doen.  Het  i s  n iet  f raa i ,  maar  wordt  a l  jaren 
zo gedaan.  
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Volgend jaar  i s  er  sprake van verbreed beheer ,  dat  i s  toegezegd.  Volgend jaar  i s  er  een 
ega l i sat ie fonds ,  a l s  de  raad  daarmee instemt ,  dan is  d i t  probleem u it  de  were ld .  De raad  laa t  
op deze wi jze  a l le  inste l l ingen in  de kou staan.   
 
De heer  Prenger ,  namens de VVD, steunt  de redener ing van de voorz i t ter .  Dit  i s  een 
afs lu i t ing  van een oud sys teem, d i t  wordt  geaccepteerd en voor  de toekomst  moet  het  anders .  
Dat  i s  toegezegd en daar  i s  de  VVD het  mee eens .   
 
De voorzit ter  resumeert  dat  de  raad een amendement  heeft  aangenomen.  Het  co l lege  gaat  
u i t leggen dat  het  n iet  kan en deze  ins te l l ingen pech hebben.  Halve  toezeggingen om het  
bes lu i t  te  verzachten z i jn  nu n iet  aan de orde .  Er  i s  een he lder  bes lu i t  genomen,  waarvan 
exact  i s  u i tge legd wat  daar  de impl icat ies  van z i jn .  Of  de raad komt terug  op de  
bes lu i tvorming of  er  l ig t  een amendement  en dat  ge ldt  gewoon.  
De heer  Prenger  wi l  een p le idooi  houden om di t  amendement  terug te  draa ien.   
 
De voorzit ter  s te l t  voor de  burap in s temming te  brengen,  met  in  acht  name van de 
gemaakte  amendementen.  
De heer  Berends ,  namens de Chr is tenUnie  wi l  een s temverk lar ing  afgeven.  De Chr is tenUnie 
i s  het  n iet  eens  met  het  schrappen van de  € 80.000, -  voor  het  onderhoud gebouwen.  
De heer  Prenger,  namens de VVD wi l  een stemverk lar ing  afgeven.  De VVD is  het  n iet  eens 
met  het  schrappen van de €  80.000,-  voor  het  onderhoud gebouwen.  
Mevrouw Toxopeus ,  namens de PvdA wi l  een s temverk lar ing  afgeven.  De PvdA is  het  n iet  
eens  met  het  schrappen van de  €  80.000, -  voor het  onderhoud gebouwen.  
De burap wordt  vastgeste ld .  Aldus bes loten.  
 
(na  a f l oop  van  ag endapunt  15 b l i jk t  e r  aan l e id ing  t o t  en i g e  r e f l e c t i e )  
Mevrouw Legemaat ,  namens D66,  i s  n ie t  ge lukkig  met  de  gang van zaken rond de burap.  
Daarbi j  d ient  vooraf  te  worden aangemerkt  dat  de  samenvat t ing d ie  u i te inde l i jk  werd gegeven 
naar  mening van D66 onju is t  was  en z i j  voe l t  z ich daardoor in  een hoek gezet .  Het  i s  a lsof  
D66 k inderen onder  een lekkend dak wi l  la ten z i t ten.  Dat  i s  n iet  het  geval  en dat  i s  ook door 
mevrouw Van Duinen,  mede namens D66,  aangegeven.  D66 gaat  e r  vanui t  dat  schuiven 
b innen het  budget  we l  mogel i jk  is .  Het  i s  ook nie t  he lemaal  begr i jpe l i jk ,  er  i s  ergens we l  
ge ld ,  want  er  i s  we l  €  100.000, -  extra  voor de  aanleg van een v ierde hockeyve ld .  D66 ste l t  
voor ,  om niet  de  indruk te  wekken dat  z i j  wi l  dat  gemeente l i jke  gebouwen a ls  dorpshuizen en 
k inderdagverbl i jven hier  wegrotten en lekken,  dat  het  co l lege in september  komt met  een 
goed onderbouwd raadsvoorste l  voor de  bes l is t  noodzake l i jke  onderhoudswerkzaamheden.  
De raad kan dan goed z ien waar  het  ge ld  voor nodig  i s  en dan een opnieuw een afweging 
maken.   
 
De voorzit ter  s te l t  voor de  vergader ing kort  te  schorsen.  
Scho rs en  
Burgemeester  Boumans,  meldt  namens het  co l lege ,  dat  z i j  b l i j  i s  dat  er  op inhoud gevraagd 
wordt  om met  een nader  voorste l  te  komen voor  wat  betreft  de onderbouwing voor  de ge lden 
voor  het  beheer .  De burgemeester  voorspe l t  over igens  dat  d i t  n ie t  vee l  nadere  onderbouwing 
za l  z i jn ,  omdat  wat  in  de burap staat  a l  aard ig  u i tvoer ig  i s .  Het  co l lege za l  haar  best  doen nog 
wat  informat ie  te  geven omwi l le  van de gebru ikers  van de voorz ien ingen.  De burgemeester  
begr i jpt  dat  de raad  d ie  n iet  tekort  wi l  doen.  In september volgt  een voorste l .  
 
15 .  raadsber icht  2010-11:  aanleg  v ierde kunstgrasve ld  GHHC 
De heer  Niezen ,  namens GroenLinks ,  had moeite  met  de  redenat ie  op de  2 e  pag ina  van het  
raadsvoorste l ,  waar in het  co l lege  een inschat t ing  maakt  dat  extra  €  100.000, -  aan extra  kosten 
we l  geaccordeerd  zul len worden door  de raad.  GroenLinks acht  dat  formee l  een onju is te  
werkwi jze .  
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Budgetrecht  l ig t  b i j  de  raad.  GroenLinks heef t  de volgende mot ie  voorbere id :  
 
Mot ie  B.  Budget  v ierde ve ld GHHC. Draagt  het  co l lege  op de rea l isat ie  van het  v ierde ve ld 
voor  GHHC binnen de  geste lde f inanc ië le  kaders  u i t  te  voeren,  of  z ich anders  met  een 
aanvraag voor extra  kred iet  tot  de gemeenteraad te  wenden.  Inged iend door GroenLinks .  
De raad  wens t  e en  kor t e  l e e spauze .  
S cho rs ing  1 minuu t  
 
De heer  Valkema ,  namens het  CDA, v indt  dat  d i t  n iet  v ia  een raadsber icht  gerege ld  hoort  te  
worden.  Het  raadsber icht  i s  daarb i j  op een aanta l  punten n iet  he lder .  Er  i s  sprake  van een 
d iscuss ie  over  semi  – of  vol  waterve ld .  De gemeente zou zorgen voor een ondergrond d ie  
geschikt  was voor een vol  waterve ld en het  Sportbes lu i t  zou van toepass ing z i jn .  De raad i s  
er  vanui t  gegaan dat  daarmee a l les  gerege ld was .  De c lub ze l f  zou zorg dragen voor  a l le  
kosten d ie  gemoeid waren met  de aanleg van de mat  van een vol  waterveld ,  toen bleek dat  dat  
voor  b i jna  hetze l fde ge ld aange legd kon worden.  Nu is  sprake van een u i tzet t ing van €  
300.000, -  inc lus ief  btw.  Toen zou een waterveld  een enorme impuls  voor het  hockey 
betekenen,  maar  n ie t  duide l i jk  i s  of  het  om een semi  -  of  een vol  waterve ld gaat .  Wat  wordt  
nu e igenl i jk  gekozen?  
 
Wethouder Siel ing ,  namens het  co l lege ,  heeft  apr i l  j l .  namens het  col lege  naar  de s tand van 
zaken rond de u i tvoer ing  van het  amendement  gevraagd .  Twee afde l ingen waren be last  met  
de voorbere id ing en ui tvoer ing.  Half  mei  2010 bere ikte  de wethouder  het  ber icht  dat  er   
€  217 .000, -  ext ra  nodig was voor  de aanleg van een vol  waterve ld .  Het  u i tgangspunt  was om 
de btw v ia  het  Sportbes lu i t  in  te  zet ten voor de u i tvoer ing van een vol  waterve ld .  Dit  bedrag 
was te  hoog,  te  meer  daar  een aanta l  posten onvoorz ien waren en bepaa lde r i s icofactoren nog 
u i tgezocht  moesten worden.  De wethouder  heeft  er ,  door s tev ig  onderhande len,  voor gezorgd 
dat  het  bedrag fors  naar  beneden is  gegaan.  Het  amendement  i s  ge ïnterpreteerd a l s  een wens  
om één volwaard ig  vol  waterve ld te  rea l i seren.  De onder laag daarvan zou door de  gemeente  
en de  bovenlaag door GHHC worden betaa ld .  Inmiddels  z i jn  grondmonsters  genomen en i s  
geconstateerd dat  e r  per  sa ldo € 100.000, -  extra  benodigd i s .  Het  i s  een goed recht  van de 
raad om dat  n iet  beschikbaar  te  s te l len ,  het  budgetrecht  l ig t  immers  b i j  de  raad .  Dat  heeft  a l s  
consequent ie  dat  er  geen vol  waterve ld kan komen.  Op d it  moment i s  du ide l i jk  dat  de  meeste  
kosten in de ondergrond z i t ten,  een mat  is  re la t ie f  goedkoop.  GHHC zegt  dat  z i jze l f  geen 
ext ra  ge ld beschikbaar  heeft .  Al le  ge lden worden gereserveerd voor de  hoognodige  renovat ie  
van de  kant ine ,  waar  de  gemeente  n iet  aan b i jdraagt .  GHHC is  bere id  om op termi jn een 
b i jdrage  te  leveren in de vorm van huur ,  dat  denkt  z i j  beter  op te  kunnen brengen dan een 
bedrag ineens .  De wethouder  i s  van p lan h ier  nader  op terug te  komen,  ook in  het  kader  van 
het  Sportbele id ,  waar  men nog mee aan de  s lag  gaat .  Deze week d ient  opdracht  te  worden 
ver leend aan de  u i tvoerder  om nog t i jd  voor aanvang van het  n ieuwe hockeyse izoen in 
september over  een bespee lbaar  ve ld te  beschikken.  Als  eerst  een voorste l  moet  worden 
gemaakt  en goedgekeurd door de  raad en daarna opdracht  verstrekt ,  zou dat  pas  in  december  
2010 het  geva l  z i jn .  De bedragen z i jn he lder ,  de  bevoegdheid l ig t  b i j  de  raad .  Als  de  raad nu 
akkoord geeft  dan wordt  overmorgen opdracht  verstrekt .  Het  Sportbes lu i t  kan worden 
u i tgevoerd,  dat  i s  rond,  de vragen over  de btw z i jn  daarmee beantwoord.   
 
De heer  Niezen ,  namens GroenLinks ,  begr i jpt  het  betoog van de  wethouder  en de gedane 
be lofte .  De raad heeft  h ier  het  woord.  Het  gaat  om vee l  ge ld ,  waar  geen raadsvoorste l  voor 
l ig t  en een ton extra  voor  deze verenig ing behoeft  u i t leg  naar  andere verenig ingen.  Daarvoor  
i s  een volwaardige  afweging in de  raad nodig ,  ook a ls  GHHC dan pas  la ter  over  het  ve ld  kan 
beschikken.   
 

R a a d s ve r g ad e r i n g  2 8  j u n i  2 0 1 0  



 32

De heer  Valkema ,  namens het  CDA, i s  verrast  dat  de opmerking dat  het  Sportbes lu i t  i s  
gerege ld ,  n iet  in het  raadsber icht  i s  opgenomen.  De raad hoort  informat ie  te  kr i jgen over  de  
fe i te l i jke  omstandigheden om z i jn  afweg ingen te  kunnen maken.  Wat  waren dest i jds  de 
overwegingen om het  amendement van mevrouw Re i tsma te  s teunen? De heer  Va lkema is  
best  bere id om een heroverweging te  maken van de keuze voor een semi waterveld  in p laats  
van een vol  waterveld  in het  l icht  van de f inancië le  s i tuat ie  van de  gemeente .  Het  CDA 
wenst ,  ne t  a ls  GroenLinks  een raadsvoorste l  met  de verschi l lende scenar io ’ s  om goed te  
kunnen bes lu i ten.   
 
Mevrouw Sloot ,  namens Gezond Verstand Haren,  s lu i t  z ich aan b i j  de  woorden van de 
GroenLinks en het  CDA. Het  gaat  h ier  om een bedrag van een ton tevee l .  
 
Mevrouw Legemaat ,  namens D66,  hecht  aan betrouwbaar  bes tuur .  GHHC bunge l t  a l  zo lang  
en er  z i jn be lof ten gedaan.  Dest i jds  is  gekozen voor  de aanleg  van een ondergrond d ie  
geschikt  zou z i jn voor  een vol  waterve ld .  De kosten voor de  aanleg  van de  mat  zouden voor 
GHHC zi jn .  Mevrouw Legemaat  vraagt  z ich af  hoe de  c i j fers  van 2009 zo kunnen afwi jken 
van de  werke l i jkhe id?  Wie heeft  de  gegevens  verstrekt ,  waarop de bes lu i tvorming in oktober  
2009 i s  gebaseerd?  De gemeente  kwam toch zel f  met  d ie  gegevens ,  z i j  i s  er  toch n ie t  
inge lu isd  door de  hockeyc lub?  De heer  Prenger ,  namens de  VVD, zegt  dat  men z ich dest i jds  
n iet  gerea l i seerd  heeft  dat  de ondergrond zo kostbaar  was ,  90 tot  95% van de tota le  kosten.  
Mevrouw Legemaat  i s  ervan over tu igd  dat  de bes lu i tvorming anders  was ge lopen a ls  de raad  
toen had geweten wat  het  g ing kosten,  de  vraag i s  door wie  de raad  op het  verkeerde been i s  
gezet .  
 
De heer  Valkema ,  namens het  CDA, zegt  dat  dest i jds  een bes lu i t  i s  genomen met  een 
bepaa ld  idee  in gedachten.  Als  achteraf  b l i jk t dat  dat  idee  vols trekt  n iet  spoort  met  de 
werke l i jkhe id ,  dan moet  dat  op een dege l i jke  manier  worden verwoord.  Een raadsber icht  i s  
dan onvoldoende .   
 
Mevrouw Legemaat  zegt  dat  de  heer  Valkema formee l  ge l i jk  heeft .  Het  amendement  sprak 
over  het  fe i t  dat  a l s  e r  ge ld tekor t  zou z i jn ,  het  co l lege met  een voorste l  terug zou komen bi j  
de  raad .  D66 wi l  n ie t  op het  bes lu i t  terugkomen en de  d iscuss ie  opnieuw voeren.  
 
De heer  Niezen  zegt  dat  de  mot ie  s te l t  dat  de raad  betrouwbaar  bestuur  behoeft  om tot  een 
zorgvuld ige  overweg ing te  komen waar in dat  goed is  a fgedekt ,  ju is t  ook voor  de mensen die  
geen l id  z i jn van GHHC, maar  van andere  sportverenig ingen.  
 
De heer  Sprenger ,  namens D66,  zegt  dat  e r  te recht  over  betrouwbaar  bestuur  wordt  
gesproken.  De wethouder  heeft  a l  gezegd dat  er  geen nieuwe gegevens  en n ieuwe bedragen 
zu l len komen.  Als  d i t  het  e indverhaa l  i s  en daar in  september  geen nieuwe informat ie  over  i s ,  
dan i s  de PvdA voor  om het  nu te  doen,  ter  voorkoming van t i jdver l ies .  Dan kan het  n ieuwe 
hockeyse izoen met  een nieuw ve ld worden gestar t .   
 
De heer  Berends ,  namens de Chr is tenUnie ,  s teunt  de  mot ie  n ie t .  Er  is  l ang genoeg met  
GHHC gesproken en het  verhaa l  van de  wethouder  i s  duide l i jk .  Het  btw bes lu i t  i s  ook 
he lder .  
 
De heer  Terpstra ,  namens de VVD, heef t  geen behoefte  aan deze mot ie  en wi l  het  systeem 
volgen zoa ls  dat  de  afge lopen jaren is  gedaan.  De VVD wi l  het  hockeyve ld .  
 
De heer  Valkema ,  namens het  CDA, zegt  dat  door de  PvdA de suggest ie  wordt  gewekt  a lsof  
er  geen n ieuwe omstandigheden zouden z i jn .  Dat  kan de  heer  Va lkema n iet  beoorde len of  
toetsen,  omdat  het  raadsber icht  onvol led ig  en onhe lder  in terminologie  i s .  

R a a d s ve r g ad e r i n g  2 8  j u n i  2 0 1 0  



 33

Op bas is  van een raadsber icht  kan geen verantwoord bes lu i t  worden genomen,  ook niet  
onder  de t i jdsdruk door de  wethouder .  Het  moet  op een zorgvuld ige  wi jze  geschieden,  
zodanig dat  de raad  een afweging kan maken.  Die afweg ing kan z i jn dat  GHHC een vol  
waterve ld  z i jn ,  maar  ook a ls  dat  de  raad daar  l iever  geen € 300.000, -  in investeert .   
 
De voorzit ter  legt  u i t  dat  er  vanavond geen bes lu it  wordt  genomen.  Dit  i s  een raadsber icht  
van het  co l lege  dat  de  raad voor  kennisgeving aanneemt.  In  de bege le idende br ief  i s  
aangegeven dat  het  we inig  z in heeft  om het  te  bespreken na  de zomervakant ie ,  omdat  het  dan 
a l  i s  geschied.  Het  col lege  neemt hier  in  zekere z in  een r i s ico,  omdat  de  raad het  formele  
bes lu i t  nog moet  nemen bi j  de  vasts te l l ing  van de tweede burap.  Daar  za l  d i t  worden 
opgevoerd .  Op dat  moment za l  het  co l lege  nogmaals  de  onderbouwing geven,  zoa ls  zo ju is t  
door  wethouder  S ie l ing  is  gegeven.  Het  co l lege  gaat  er  vanui t  dat ,  ge let  op het  fe i t  dat  t ien 
van de  raads leden vanavond hebben gezegd d i t  te  ondersteunen,  de  raad een pos i t ie f  bes lu i t  
za l  nemen,  maar  er  bes taat  een r is ico dat  de raad d i t  a fs temt.   
 
De heer  Valkema ,  namens het  CDA, merkt  op dat  de voorz i t ter  spreekt  over  voor 
kennisgeving aannemen.  Het  raadsber icht  GHHC ontbreekt  echter  op de toegezonden agenda 
en staat  n iet  b i j  de ingekomen s tukken a ls  z i jnde  voor  kennisgev ing aan te  nemen.  Wat i s  de 
s tatus  van het  raadsber icht?   
 
De voorzit ter  legt  u i t  dat  de  raad een e-mai lber icht  van de  gr i f f ier  heeft  ontvangen.  Dit  i s  
een nagezonden stuk.  Dat  had voor  kennisgeving aangenomen d ienen te  worden b i j  de 
ingekomen ber ichten,  maar  de heer  Niezen heeft  het  geagendeerd .  Zo dade l i jk  bes lu i t  de  raad 
om het  raadsber icht  voor  kennisgev ing aan te  nemen.   
Het  co l lege heeft  voor  deze ,  wat  ongebruike l i jke  manier ,  gekozen om de raad te  polsen.  Als  
de raad  bi j  meerderhe id had gezegd dat  dat  zo niet  moet ,  dan had de wethouder  a ls  
a l ternat ief  tot  september ,  oktober  gewacht  met  aanbesteden.   
 
Mot ie  2 .  Budget  v ierde  ve ld  GHHC, wordt  in s temming gebracht  
Voor :  CDA, GroenLinks en GVH 
Tegen:  PvdA,  D66,  Chr is tenUnie  en VVD 
De mot ie  wordt  verworpen.  
 
Het  raadsber icht  2010-11,  aanleg  v ierde ve ld  GHHC wordt  voor  kennisgeving aangenomen.  
Aldus  bes loten.   
 
16.  S lu i t ing  
De voorzit ter  bedankt  de aanwezigen voor  hun inbreng en s lu i t  de vergader ing.   
 
 
 
Aangenomen in de  raadsvergader ing van 28 juni  2010,  de  volgende mot ie :  
 
Mot ie  1 :  Kaders  voor bezuin ig ingen.  De raad bes lu i t  a l le  u i tgaven ten behoeve  van het  
funct ioneren van de  gemeenteraad tenminste  te  verminderen met  een percentage  waarmee de 
inkomsten ui t  het  Gemeentefonds zu l len verminderen en di t  bes lu i t  reeds te  verwerken in de 
be le idsbegrot ing voor 2011.  Inged iend namens D66 en GVH 
De raad gaat  d i t ,  vanui t  een werkgroep u i t  z i jn midden samengeste ld ,  doen.  
 
Aangenomen in de  raadsvergader ing van 28 juni  2010 de  volgende amendementen:  
 
Amendement  A:  Burap CV-kete l .  Bes lu i t  de  gevraagde ext ra  invester ing te  schrappen.  
Ingediend door het  CDA.  
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Amendement  B:  Burap Bouwdoss iers .  Bes lu i t  de  gevraagde extra  inc idente le  middelen voor  
het  d ig i ta l i seren van bouwaanvragen n ie t  te  vers trekken.  Inged iend door :  GroenLinks ,  D66,  
GVH en CDA.  
 
Amendement  C:  Burap Onderhoud gebouwen.  Bes lu i t  de  gevraagde  extra  inc idente le  
midde len voor onderhoud aan de  Kinderopvang Hemsterhuis laan,  ’ t  Clockhuys  en (be s l i s punt  
aangepas t  was  Me l l enho r s t )de  Tiehof  en het  extra  benodigde invester ingskred iet  voor  te  
ac t iveren onderhoudsuitgaven aan k inderopvanggebouwen niet  te  verstrekken.  Ingediend 
door :  GroenLinks ,  CDA, GVH, D66 
 
Amendement  D.  Burap E- loket .  Bes lu i t  de gevraagde inc idente le  middelen voor  de rea l i ser ing 
van het  E- loket  n iet  te  verstrekken.  Inged iend namens D66,  CDA,  GroenLinks en GVH. 
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